
14. roč. – 1/2004 Cena 5 Kč
vydává obec Hukvaldy.

Mimo jiné se dočtete o jednání
obecního zastupitelstva, čím chtějí být

naše děti, jak dopadla Tříkrálová sbírka. V rubrice Sport se představili hlavně naši tenisté,
kteří mimo jiné vzpomenuli svého nedávno zesnulého kamaráda. 
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ÚÚÚÚ vvvv oooo dddd eeee mmmm
Prvé číslo letošního ročníku, které vyšlo koncem února, jsme věnovali nejrůznějším

zprávám a příspěvkům.
Jako téměř pokaždé přinášíme články o jednání obecního zastupitelstva. K tomuto pro-

blému se sešlo mnoho příspěvků — každý z pohledu pisatele, redakčně jsme je neupravo-
vali a dali prostor všem.

Nejstarší předškoláci koncem ledna absolvovali své první „přijímačky“ — zápis do 1.
třídy. S tím, jaký byl ten letošní, nás seznámili rodiče. Čím chtějí být naše děti? Napsali
nám o tom žáci 5., 6. a 7. ročníku. Také o karnevalu v mateřské škole a o lyžařském zá-
jezdu. Tyto články jsme zařadili, protože si myslíme, že o našich dětech si rádi přečtou
nejen jejich rodiče a prarodiče, ale též i ti, kteří dětem fandí.

Jak dopadla Tříkrálová sbírka počátkem ledna, a ona dopadla mimořádně dobře,
a také jak probíhala, nám popsal její koordinátor pan František Sasín. Článek je zařazen
v rubrice Z farnosti. Najdete tam také zamýšlení nad nezvyklým vstupným na hrad při
ondřejské pouti.

V rubrice Minulost a přítomnost naší obce jsme uvedli pokračování seriálu o vzniku
domů na Hukvaldech, a také článek o stále neexistujícím chodníku v Dolním Sklenově.

Kultura je věnována článkům o Památníku Leoše Janáčka a o koncertech.
V rubrice Sport se představili hlavně naši tenisté, kteří mimo jiné vzpomenuli svého ne-

dávno zesnulého kamaráda. Též se můžete seznámit s plánem akcí Klubu českých turistů.
V kalendáriu připomínáme nedožité 95. narozeniny našeho rodáka akademického

malíře Jana Václava Sládka. Zajímavý příspěvek nazvaný Zlatý oříšek jsme dostali z IC
Kopřivnice, a protože se týká jedné naší malé holčičky, rádi jej otiskujeme. Pokud vás za-
jímá stav, obyvatel ke konci roku 2003, prolistujte Hukvaldský občasník až k tomuto přís-
pěvku a pokud chcete vědět něco a původu jmen, která dostaly děti vloni narozené, čtěte
dále — třeba až k příspěvku o víně.

I v tomto čísle najdete pokračování článků o daních v souvislosti s jejich změnami.
O všech příspěvcích platí, že za jejich obsah odpovídají jednotliví pisatelé.

Redakce

Co nás čeká na úseku
investic a údržby
v letošním roce

Z akcí, které jsou projekčně připraveny,
bych nejprve připomněl investiční akci na-
zvanou Výstavba vodovodu Podlesí – Pod-
hoří, u níž byla podána žádost o finanční
dotaci na Ministerstvo zemědělství do
Prahy. Rozhodnout o ní by se mělo v měsíci
březnu. Zároveň se dokončuje stavební ří-
zení na tento projekt a v případě předpo-

SSSSpppprrrráááávvvvaaaa    oooobbbbcccceeee kládaného získání dotace je pak možno při-
stoupit k výběrovému řízení na dodavatele
stavby. Zde se počítá s výstavbou hlavního
vodovodního řádu, který po následné ko-
laudaci bude předán OVaK Frýdek–Místek
a vodárenská firma pak následně bude uza-
vírat smlouvy o připojení s jednotlivými od-
běrateli vody.

Ve stádiu výstavby je kabelová televize
(OIIS). V současné době je natažen rozvod-
ný kabel od základové stanice ve škole po
restauraci v Dolním Sklenově, kde je možno
shlédnout zkušební provoz. Pokud počasí
dovolí, bude probíhat montáž primárního
rozvodu (kmen) a na to bude navazovat se-
kundární rozvod (větve) s navazujícími pří-
pojkami k jednotlivým domům. Celkový ka-



To je stručný přehled akcí, se kterými se
počítá v tomto roce.

Ladislav Foldyna, místostarosta 

Usnesení
ze 7. zasedání
zastupitelstva
obce Hukvaldy
dne 12. 2. 2004

7/102 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje program 7. zasedání zastupitel-
stva obce Hukvaldy v tomto znění: 

1. Kontrola usnesení.
2. Zpráva o činnosti rady obce Hukvaldy

za uplynulé období tj. od 11. 12. 2003
dosud.
Zpráva o činnosti komisí, výboru
a Obecního úřadu Hukvaldy za rok
2003.

3. Prodej obecního majetku, přijetí daru.
4. Rozpočet obce Hukvaldy na rok 2004.
5. Různé — žádost příspěvkové orga-

nizace ZŠ L. Janáčka Hu-
kvaldy vést účetnictví ve
zjednodušeném rozsahu,

— informace o přípravách
projektu kanalizace obce
Hukvaldy

— informace o oslavách 150.
výročí narození L. Janáčka

— neplatnost bodu usnesení
ZO ze dne 28. 9. 1999, tý-
kajícího se pronájmu rod-
né školy L. Janáčka Fondu
Janáčkovy Hukvaldy. 14:0:0

7/103 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí předloženou zprávu kon-
trolního výboru o provedené kontrole ná-
jemních smluv, uzavřených obcí Hukvaldy.
12:0:3

7/104 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje návrh kontrolního výboru týkají-
cího se uzavření dodatků ke smlouvám
o nájmu nebytových prostor ve smyslu po-
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belový rozvod v obci bude realizován v I.
pololetí letošního roku.

Další investiční akcí navrženou radou
obce a schválenou zastupitelstvem obce je
projektová příprava na pokračování chod-
níku od pana Jalůvky k mostu v Dolním
Sklenově. Jedná se tady o celkovou délku
cca. 200 m. Na tomto úseku bude nutno
přemístit elektrický sloup, upravit odtok
povrchové vody, vysypání náspu a terénní
úpravy u mostu v Dolním Sklenově.

V Rychalticích, naproti panu Krestovi, se
počítá s výstavbou zastávkového zálivu
včetně autobusové čekárny. Záliv nahradí
stávající zastávku naproti Dvorskému
mostu, kde z důvodu bezpečnosti silniční-
ho provozu nemohla být umístěna. S vý-
stavbou čekárny se také počítá v Dolním
Sklenově naproti Základní škole Leoše Ja-
náčka.

Na Hukvaldech nás čeká II. etapa rekon-
strukce rodného domu Leoše Janáčka.
V první etapě byla upravena místnost vý-
stavní galerie, rodná světnička, provozní
místnost budoucího infocentra, spojovací
chodby a sociálního zařízení. Ve vnitřních
prostorách je potřeba vybavení interiéru
rodné světničky Leoše Janáčka, které zajistí
Nadace Leoše Janáčka Brno. V letošním
roce nás čekají úpravy přilehlého nádvoří,
to je celková oprava altánku, montáž septi-
ku, výměna vstupních vrat včetně opravy
obvodové zdi. Tyto práce budou provedeny
do konce měsíce května.

Na úseku údržby a oprav místních komu-
nikací je nutná oprava části komunikace ke
hřbitovu v Rychalticích včetně vybudování
malého odstavného parkoviště u smuteční
síně. Dále se počítá s opravou části komu-
nikace Fojtík — Hlavatý v dolní části Ry-
chaltic. V rámci oprav místních komunika-
cí se počítá s opravou nájezdu mostu u Lo-
zerta.

Pokud jde o přípravy projektové doku-
mentace, počítá se s projektem a příprav-
nými pracemi na rekonstrukci střechy školy
„Mládeži“ v Rychalticích, přípravou projek-
tové dokumentace na celkovou rekonstruk-
ci budovy obecního úřadu na Hukvaldech
a přípravou projektu na rekonstrukci veřej-
ného osvětlení v obci.
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jištění odpovědnosti za škodu z provozu
činnosti způsobené jinému. 13:0:2

7/105 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí zprávy kontrolního a fi-
nančního výboru týkající se kontroly akce
„Rekonstrukce hasičské zbrojnice v Rychal-
ticích“. 9:1:5

7/106 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí zprávu o činnosti rady
obce Hukvaldy za období od 11. 12. 2003 do
12. 2. 2004, zprávy o činnosti za rok 2003
komisí; sociální, mediální a letopisecké,
stavební, ochrany životního prostředí a kul-
turní, zprávy o činnosti za rok 2003 výborů
kontrolního a finačního, a zprávy o činnos-
ti za rok 2003 obecního úřadu. 15:0:0

7/107 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje záměr prodeje pozemků parc. č.
411 stavební o výměře 48 m2 a 513/7 o vý-
měře 13 m2 oba na kú. Rychaltice. 14:0:1

7/108 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje přijetí daru:

od Marie Holinkové, Butovická 343, Stu-
dénka Butovice

od Marie Žvákové, Butovická 343, Stu-
dénka Butovice

od Hany Matulové, Revoluční 309, Frý-
dek–Místek

od Aleny Matulové, Revoluční 309, Frý-
dek–Místek, od každé z nich po 1/4 pozem-
ku p. č. 710 stavební o výměře 56 m2, 711
stavební o výměře 50 m2, 737/21 ost. pl. —
komunikace o výměře 753 m2 vše na k. ú.
Sklenov. 15:0:0

7/109 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje rozpočet obce Hukvaldy na rok
2004.

Příjmy v seskupeních daňové, nedaňové,
dotace tj. celkem 15 058,5 tis. Kč,

výdaje v členění oddílu paragrafů v celko-
vé částce 16 204 tis. Kč,

financování — přebytek hospodaření ve
výši 2 225,5 tis. Kč,

splátka úvěru DPS 1 080 tis. Kč. 9:0:6

7/110 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje příspěvkové organizaci Základní
škola L. Janáčka Hukvaldy vést účetnictví ve
zjednodušeném rozsahu dle § 9 odst. 3 zá-

kona 563/1991 Sb; o účetnictví v platném
znění, ve smyslu zák. 31/2004 Sb. 12:0:3

7/111 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí informaci o přípravách
projektu kanalizace obce Hukvaldy.

7/112 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí informaci o oslavách 150.
výročí narození L. Janáčka.

7/113 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
ukládá radě obce Hukvaldy zpracovat opti-
malizaci toku obecních informací na úseku
obecních médií se zaměřením na jejich
úplnost a kvalitu s cílem hospodárného vy-
užití finančních prostředků. 9:0:6

T: 8/ZO Z: rada obce Hukvaldy

7/114 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
neschvaluje návrh ing. Žáčka — uložit radě
obce na základě předložených skutečností
ve věci realizace akce „Rekonstrukce hasič-
ské zbrojnice v Rychalticích“ učinit neod-
kladně nápravná opatření a vést k odpověd-
nosti zodpovědnou osobu (zodpovědné
osoby). 6:1:8

7/115 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje zařadit k projednání návrh na
usnesení ing. Bujnocha, týkajícího se čin-
nosti mediální komise a www. stránek
obce. 8:0:7

7/116 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
neschvaluje návrh ing. Bujnocha — uložit
radě obce zabývat se činností mediální ko-
mise, zkvalitněním vzhledu, obsahu a pří-
sunu aktuálních informací na www. strán-
ky obce Hukvaldy. 7:0:8

7/117 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
neschvaluje návrh Jaroslava Petra — vzít na
vědomí neplatnost bodu usnesení obecní-
ho zastupitelstva ze dne 28. 9. 1999, kterým
byl schválen pronájem rodné školy L. Ja-
náčka Fondu Janáčkovy Hukvaldy na dobu
10 let při investování 1 mil. Kč Fondem Ja-
náčkovy Hukvaldy do oprav a to z důvodu
nenaplnění ze strany Fondu Janáčkovy Hu-
kvaldy. 4:0:10

V Hukvaldech dne 12. 2. 2004
Ing. Ladislav Foldyna, Petr Sobotík,
místostarosta starosta
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Zpráva o 7. zasedání
zastupitelstva

7. zastupitelstvo obce Hukvaldy se sešlo
dne 12. 2. 2004 v 17 hodin v sále ZŠ L. Ja-
náčka na Hukvaldech.

Po schválení programu zasedání, který
nebyl doplněn o návrh pana Petra, bylo jed-
náno.

1. Kontrola usnesení:
Zastupitelstvo vzalo na vědomí předlože-

né zprávy kontrolního výboru o provedené
kontrole nájemních smluv uzavřených obcí
Hukvaldy. Pan Petratur navrhl doplnit
smlouvy o dodatek o pojištění nájemců —
o odpovědnost za způsobenou škodu na
cizím majetku.

Pan Žáček hovořil o nedostatcích, které
zjistil v hasičské zbrojnici v Rychalticích.
Mimo jiné o vlhnutí zdiva a také navýšení
ceny.

2. Zpráva o činnosti rady obce, obec-
ního úřadu, komisí, výborů:

Pan starosta předeslal, že zprávy o čin-
nosti jednotlivých komisí rady obce obdr-
želi zastupitelé v materiálech pro jednání,
a pak informoval o práci rady obce od po-
sledního zastupitelstva, to je od 11. prosin-
ce 2003. V diskuzi se pan Žáček zajímal, co
bude s licencí na stávající obecní televizi,
která má platnost do roku 2011, a jak dlou-
ho bude tato televize vysílat. V obecním
rozpočtu není částka na údržbu stožáru, ze
kterého jsou šířeny signály mobilních ope-
rátorů. V souvislosti s kabelovou televizí
chtěl pan Žáček vědět, kolik bude stát pro-
voz této televize a programová tvorba. Dále
pan Žáček kritizoval Hukvaldský občasník
a prohlásil o něm, že se jedná o kombinaci
samizdatu paní Klečkové se školním časo-
pisem. Rovněž napadl zápisy v kronice, ve-
dené paní Klečkovou, které jsou dle jeho
názoru nepřesné. Pan Petratur navrhl, aby
se v Hukvaldském občasníku uveřejňovala
oficiální usnesení zastupitelstva obce. Paní
Hložánková navrhla uvádění zpráv z komi-
sí a výborů.

3. Prodeje obecního majetku a přijetí
daru:

V tomto bodu jednání byl projednán
a přijat návrh na prodej pozemků Severo-
moravské plynárenské a.s. a také byl přijat
od majitelů pozemků pod komunikací na
koupališti.

4. Rozpočet obce Hukvaldy na rok
2004:

K tomuto bodu se rozvinula bouřlivá dis-
kuze. Jednání bylo zpočátku chaotické
a přeskakovalo se od bodu k bodu, dokud
pan starosta nezačal procházet rozpočet
postupně. Předsedkyně finanční komise
navrhla určité změny v rozpočtu. Někteří ze
zastupitelů rozporovali jeho jednotlivé
body. Pan Maťa chtěl vědět, zda opravdu
dojde v letošním roce k realizaci chodníku,
zda je hotová příprava. Pan místostarosta
odpověděl, že vše postupuje podle plánu.
Paní Michnová se dotázala, zda byla posou-
zena odborníkem nutnost opravy střechy
na budově bývalé školy „Mládeži“ v Rychal-
ticích (požadovaná částka cca 500 000 Kč).
Po přestávce paní Blahutová řekla, že se
jedná o částku na přípravné práce.

Pan Foldyna informoval, že pokud jde
o vodovod na chatovišti, byla podána žá-
dost o dotaci na Ministerstvo zemědělství
a připravuje se stavební řízení. Paní Hlo-
žánková projevila nesouhlas se škrty v roz-
počtu. Pan Petr doporučil zrušit nákup re-
ferenčního vozidla pro obec. Paní Lévová
posléze reagovala tím, že upozornila pana
Žáčka na jeho výrok před třemi lety, kdy
řekl, že auto je ve špatném stavu, a dodala,
že vozidlo již je deset let staré. Další návrh
ve věci auta byl po upozornění pana Mati
na skutečnost, že rozpočet není vyrovnaný,
z pléna — pan ing. Dryják navrhl, by částka
na nákup referentského automobilu byla
snížena o 30 000 Kč. Návrh pana Petra zru-
šit nákup auta nebyl přijat, 30 tis. Kč bylo
dáno jako příjem z prodeje auta. Pan Petra-
tur se zajímal, kde je v rozpočtu částka na
vytápění hasičské zbrojnice v Rychalticích.
Pan Kuběna ve svém prvním vystoupení na
obecním zastupitelstvu upozornil na nut-
nost opravy mostu u Lozerta. Pan Maťa na-
vrhl zrušit dotaci dopravcům na autobuso-
vou dopravu — jsou dotovány pouze linky
o víkendu. Tento návrh nebyl přijat.
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Rozpočet obce Hukvaldy byl přijat 9

hlasy, 6 zastupitelů se zdrželo hlasování.

5. Různé:
— byla přijata žádost ZŠ L. J. Hukvaldy

vést účetnictví ve zjednodušené verzi,
— pan starosta podal informaci o pro-

jektu kanalizace na území obce, Fry-
čovice mají v rozpočtu asi 500 tis. Kč,
aby se mohlo pracovat na společném
projektu,

— pan starosta dále informoval o usta-
vení výboru pro oslavy 150. výročí na-
rození Leoše Janáčka, na pořádání oslav
bylo požádáno o tři granty Moravsko-
slezského kraje,

— pan Bernatský seznámil s přípravou 3
koncertů, jejímiž organizátorem je
přímo obce Hukvaldy, první z těchto
koncertů již proběhl na začátku února,

— pan Foldyna informoval o změnách
na skládce. Byl vypracován nový pro-

vozní řád, do buňky na skládce se mu-
sila zavést voda, zřídit WC, postavit
nová brána,

— dále pan Foldyna hovořil o rekonstrukci
rodné školy Leoše Janáčka — je dokon-
čena místnost pro informační centru,
rekonstrukce rodné světničky, WC,

— pan Žáček se pozastavil na tím, že re-
konstrukce probíhá do přízemí a ne od
1. poschodí,

— pan Bujnoch zopakoval svou verzi akce
chodník,

— pan Maťa vystoupil se svým názorem
na současnou situaci v zastupitelstvu,

— pan Žáček se vrátil ke kabelové televi-
zi, pan Maťa řekl, že kabelová televize
bude stát zhruba 3,5 mil. Kč,

— paní Michnová zpochybnila činnost
mediální komise.

Jednání obecního zastupitelstva trvalo se
dvěma přestávkami skoro 5 hodin.

Šárka Polochová

Opoziční sloupek
Sedmé zasedání zastupitelstva obce Hu-

kvaldy se konalo ve čtvrtek 12. února 2004
v sále ZŠ L. Janáčka.

Hlavním bodem programu bylo projed-
nání rozpočtu obce na rok 2004. Tak brzy
nebyl rozpočet nikdy předložen a za to za-
slouží koalice pochvalu. Klub zastupitelů
KDU–ČSL po špatných zkušenostech z loň-
ského roku se tentokrát rozhodl pozměňo-
vací návrhy nepodávat a rozpočet nepod-
pořit. Výjimku činil návrh na zpracování
projektu zázemí TJ Sokol Hukvaldy ve výši
100 tis. Kč. Podal jej ing. Petratur a byl při-
jat. Hašteření v koalici vyvolal pozměňova-
cí návrh finančního výboru, který chtěl vy-
členit částku 554 tis. Kč na opravu střechy
Galerie Antonína Kroči. Tento návrh nepro-
šel a rozpočet byl po 2 hodinách přijat jen
díky 2 hlasům z opozice, což je podle mého
názoru špatně. 

Tradičně zajímavý bývá bod různé. Na
otázku ing. Žáčka, kolik korun hodlá obec
do kabelové televize investovat, zněla od-

pověď asi 3,5 mil. Kč. Z dalšího dotazu vy-
plynulo, že dosud jen 101 domácností (cca
20 %) zaplatilo požadovaný příspěvek.
Hlavní architekt projektu OIIS však očekává
hromadný růst poplatníků až po zahájení
vysílání. Pro zajímavost uvádím, že podle
názoru Klubu zastupitelů KDU–ČSL teprve
počáteční poptávku alespoň 50 % domác-
ností by bylo možno označit jako nikoliv
skupinový, ale obecní zájem.

Pisatel se ve svém příspěvku zamyslel
nad příčinami neúspěchu akce „Chodník
v Dolním Sklenově“, která měla být realizo-
vána v roce 2003. Na rozdíl od koalice, která
vidí hlavního viníka v Ministerstvu pro
místní rozvoj, jako hlavní důvod uvedl to, že
investice nebyla pro vedení obce v rozho-
dujícím období prioritou číslo 1. Obec tím
nevyužila nabídnutou šanci, přišla o dotaci
2,15 mil. Kč z prostředků EU a cca 70 tis.
spojených výdajů. Vlivem DPH a cenových
pohybů se může případná realizace
v tomto volebním období prodražit o cca 1
mil. Kč.
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Největší pozornost však upoutal RNDr. J.

Maťa. V delším vystoupení vyjádřil svoji ne-
spokojenost jak s koalicí tak opozicí. Zvlášt-
ní péči věnoval jednomu z koaličních pilířů,
panu místostarostovi.

Stručná statistika: zastupitelé 15, koalice
8, opozice 7, občané 12, přestávky 2, doba
trvání 5 hodin.

V poslední době z úst vedení obce častěji
slyšíme, že slova koalice a opozice by se na
jednáních zastupitelstva neměla vyskyto-
vat. Chápu, že takhle by to bylo pro koalici
(tj. pro ty, kdo jediní v obci rozhodují a jedi-
ní nesou za svá rozhodnutí odpovědnost)
jednodušší.

Petr Bujnoch

Vážení
Průběh předposledního, to je pátého,

a vlastně i zasedání dnešního zastupitelstva
obce (ZO) Hukvaldy mě přiměl k tomu, že
jsem nucen se k dané situaci vyjádřit. Po-
kládám své vyjádření za důležité, věnujte
mi proto pozornost.

To, jakým způsobem probíhají jednání
zastupitelstva obce, diskuse na www strán-
kách Obce Hukvaldy, jak vypadá stav obec-
ní skládky, jak se realizují stavební akce, jak
probíhají jednání s občany, jak je sledováno
dodržování obecně závazných vyhlášek či
jaká je spolupráce s podnikateli a jinými
subjekty, kteří vyvíjejí činnost na území
obce, je odrazem momentální, ale bohužel
již dlouhotrvající situace v obci. Čím je toto
způsobeno? Každá zainteresovaná strana
má určitou pravdu. Jde jen o to, aby se tito
lidé pokusili najít cestu kompromisu. Jak
vidíme, bohužel toto někdy nejde. Jen pro
úplnost: — teď vydržte malou odbočku:

Když se vrátíme do minulosti, tak pokud
si dobře vzpomínám, první náznaky nesou-
ladu vytryskly na povrch v roce 1996 (asi),
kdy na jednom z prvních jednání ZO bylo
revokováno usnesení minulého zastupitel-
stva o převodu Hradu Hukvaldy z OkÚ F–M
na obec. Dnes je zřejmé, že toto rozhodnu-
tí ZO bylo evidentně chybné. Kromě vlivu
na dění v obci ztratila obec i značný přísun

financí. Je pravděpodobné, že toto rozhod-
nutí byl pouze „naschvál“ momentálně po-
četnější skupiny zastupitelů. Další problém
nastal při jednání o majetku obce, který byl
zapůjčen cimbálové muzice Gajdušek. Tady
asi scházela snaha nalézt dohodu, a to na
obou stranách. Jiným problémem naší
obce byla stavba víceúčelového sálu i domu
s pečovatelskou službou. U víceúčelového
sálu byly hledány zástupné problémy (re-
klamační závady aj.) až po jeho dokončení,
u domu s pečovatelskou službou byl způ-
sob jejího financování podřízen politickým
rozhodnutím vedení obce, bez ohledu na
následné finanční náklady. Dodnes se s tě-
mito závazky obec vyrovnává. Oprávněně
lze diskutovat o chybách při úpravách hřiš-
tě v Rychalticích. Jiným třecím bodem, tady
spíše zástupným, jsou www stránky obce.

V současné době je rozhodující, zda exis-
tuje snaha, jak dále stav a ovzduší v obci
a na obecním úřadě zlepšit, snaha a schop-
nosti něco změnit. Chyba je dle mého ná-
zoru na více místech. Samozřejmě, že kriti-
zovat je vždy snazší než konat. Ale jak
práce, tak kritika se musí dělat zodpovědně
a hlavně s rozmyslem.

Jakou formou kritika práce vedení obce
probíhá, všichni víme. V občasném vysílání
obecní televize či na www stránkách se
o tom můžeme přesvědčit. Její úroveň svěd-
čí o mnohém. Oceňuji ty, kteří se pod svůj
názor dokáží podepsat.

Podíváme-li se na situaci z jiného pohle-
du, tj. z hlediska, zda kritika je či není ales-
poň částečně oprávněna, musíme si všichni
přiznat, ať chceme či nechceme, že někdy
ano. Proč tomu tak je. Pokusím se na tyto
složité otázky odpovědět.

Situace na straně vedení obce:
Jaké je složení vedení obce, všichni víme.

Kdo je starostou, místostarostou, členem
rady, či obecním zastupitelem víme. Kdo
má jaké kompetence a povinnosti víme
nebo jen tušíme. Jak kdo pracuje, sleduje-
me. V čem vidím já největší problém. Kde
má vedení obce největší rezervy, kde se do-
pouští největších chyb. Jsou to dle mého
názoru zejména:

1. odborné znalosti a schopnosti lidí
2. nedostatečná příprava a nedůslednost

jednání
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úkolů se začíná řešit opakovaně od počát-
ku, často si řešení navzájem odporují (ve-
řejně osvětlení). Mnohdy jsou materiály do
RO předány k řešení na poslední chvíli
jiným členům rady, aniž by existoval pokus
o samostatné řešení (např. texty smluv
apod). Není možné spoléhat na to, že úkol
tzv. vyhnije, nebo-li se vyřeší sám. Úkoly,
které nejsou důsledkem usnesení, ale jen
dobrou radou, pro něj často jako by ani ne-
existovaly. Je nezbytné si uvědomit, že
funkce místostarosty je pro jejího vykona-
vatele nejen ctí, ale zejména množstvím
povinností, které musí beze zbytku zvlád-
nout. Pokud není ochoten či schopen si
toto uvědomit, měl by uvažovat o tom, zda
je správný muž, ve správném okamžiku
a na správném místě, zda je pro to, co dělá
alespoň minimálním přínosem.

Ukazuje se, a to již opakovaně, že součas-
ný model vedení obce a obecního úřadu
bez „profesionálního pracovníka pro sprá-
vu obecního majetku“, či jak jej je možno
nazvat, není v daném okamžiku pro Hu-
kvaldy přínosem.

Rada obce
je často postavena před úkoly, o nichž je

nutno rozhodovat kvalifikovaně, zodpověd-
ně a rychle. Jsem přesvědčen, že všichni její
členové se o toto pokoušejí a většinou se
jim to daří. Bohužel někdy je jejich role
velmi ztížena špatnou přípravou jednání.
To, jak se práce daří radě obce jako celku,
musí ale posoudit ostatní.

Zastupitelstvo obce
V ideálním případě by v zastupitelstvu

obce mělo být 15 lidí, kteří táhnou za jeden
provaz. Jak je tomu na Hukvaldech, všichni
vidíme. Neustálé rozdělování zastupitelů
na koalici či opozici (spíše to vypadá na dě-
lení na ty, co se snaží o práci a na ty, co jen
kritizují), vyhledávání malicherností, oso-
čování z osobních zájmů či provokativní ze-
směšňování jednání zastupitelstva, např.
četbou knih na jednání ZO, nesvědčí
o zájmu něco pro obec udělat. Pokud se
mýlím, pak tato snaha je mnohdy velmi
dobře ukryta. Každý zastupitel by si vždy ke
každé projednávané záležitosti měl vytvořit
vlastní názor a občas jej i vyjádřit. Projevo-

3. neochota přiznat vlastní chyby a ne-
schopnosti

4. nezájem o nové přístupy k řešení
úkolů

5. nekritičnost
Upozorňuji, že zde se jedná o všechny za-

stupitele. Přehled problematických oblastí
může být ještě delší. Na úvod to ale jistě
stačí. Kde jsou dle mého názoru nedostatky
konkrétních osob.

Starosta obce
Své práci věnuje mnoho času a úsilí, na-

venek pro obec dělá velmi mnoho. Je před-
stavitelem a reprezentantem obce. Body ale
ztrácí na vlastní půdě. Neklade dostatečný
důraz na manažerskou část své funkce, ne-
kontroluje důsledně plnění jím zadaných
úkolů. Operativní vedení pro něj buď není
rozhodující, nebo je nepovažuje za podstat-
né a přitom musí obec a taky obecní úřad
vést.

Přes všechna kritická slova zde uvedená
se dá říci, že v práci starosty obce převažují
klady.

Místostarosta
I pro něj platí, že své práci věnuje hodně

času. Doba, po kterou se v nové funkci, na
novém pracovišti zaučoval, určitě již skon-
čila. Je třeba jej hodnotit jako každého.
Práce místostarosty je uspěchaná, chaotic-
ká, plná chyb. Pojetí řešení úkolů je nahodi-
lé, nedůsledné, mnohdy nesprávné. Příkla-
dem může být stav vysílání obecní televize,
správa skládky, vedení staveb, péče o pro-
středí v obci atd. atd. Např. OT je lepší než
na začátku roku 2003, přesto její stav je
alarmující. Zpráv je málo, nejsou aktuální,
jsou zařazovány do nevhodných rubrik, je-
jich grafické zpracování je nepřehledné. Je
vysílána reklama mimo reklamní bloky atd.
Není odlišováno, co je a co není podstatné.

Obrovským nedostatkem místostarosty
je to, že svou chybu, neschopnost či neo-
chotu je ochoten přiznat až tehdy, když je
doslova zatlačen do kouta a nemá již jinou
možnost. Do té doby na svou obhajobu je
ochoten použít veškeré prostředky, i ty hra-
ničící s čestným způsobem jednání. Jeho
příprava na jednání RO, zejména příprava
materiálů, je většinou chaotická, mnoho
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vat se jen jako hlasovací stroj je pro zodpo-
vědnou roli zastupitele velmi málo. Rovněž
jen spoléhat na dodání názorů od „porad-
ců“ je nedostatečné.

Na toto téma lze o naší obci pokračovat
ještě dlouho. Tímto svým vyjádřením chci
důrazně upozornit na chyby, dát impuls
k tomu, abychom se všichni dohromady,
ale zejména každý sám nad sebou zamysle-
li a vyvodili ze svého jednání pro obec závě-
ry. Jaké, na to by měl přijít každý sám. Třeba
tím, že změní své priority a dá přednost zá-
jmům obecním před zájmy osobními. Snad
si všichni uvědomujeme, že je třeba situaci
změnit k lepšímu. Třeba se nám to podaří.
Já osobně jsem přesvědčen, že ano, bohužel
nevím kdy.

Uvedené stanovisko bylo předneseno na
jednání zastupitelstva obce dne 12. února
2004. Některé formulace se mohou lišit,
obsah a smysl zůstává nezměněn.

Jiří Maťa

K diskuznímu
příspěvku

Chtěla bych jako zastupitel obce Hukval-
dy reagovat na vystoupení pana Mati na 7.
zasedání zastupitelstva obce Hukvaldy.
Jeho kritika všeho a všech, kteří se podílejí
na vedení obce, mě velice zarazila a přived-
la ke spoustě otázek, na které neznám od-
pověď. 

Nevím, co vedlo pana Maťu k tomuto
kroku a proč zvolil tento způsob. Je přece
členem rady obce, a proto je v úzkém kon-
taktu jak s panem starostou tak i s místosta-
rostou. Kritika těchto dvou byla dost tvrdá
a pana místostarostu téměř smetl se stolu.
Jsem krátce členkou zastupitelstva, proto
mi promiňte, pokud se pletu, ale kritika
práce vedení obce od člena rady na zastupi-
telstvu se mi jeví jako nesmyslná, pokud
tito dva svá rozhodnutí nebo svou práci
předkládají radě ke schválení. Nezbývá mi
než se domnívat, že rada obce nepracuje,
neboť nedostatky, které zazněly na zastupi-
telstvu, se neobjevují v žádném zápise

z jednání rady. Pokud práce vedení obce je
více jak rok špatná, pak nechápu, jak je
možné, že jsou úkoly splněny, smlouvy po-
depsány a nedostatky nenalezeny. Pokud
vázne komunikace mezi radou a vedením
obce, je třeba hledat způsoby, jak se mezi
sebou domluvit a ne ventilovat spor jedno-
ho člověka s druhým tímto způsobem. Za-
stupitelstvo má plnit důležitější funkci, než
dělat policajta mezi pěti lidmi.

Souhlasím s panem Maťou v tom, že dělit
zastupitelstvo obce, která má necelé dva ti-
síce obyvatel, na koalici a opozici je směšné
a nás patnáct by mělo opravdu při hlasová-
ní hledat jiné zájmy, než jsou zájmy osobní
a stranické. Tato narážka však z úst pana
Mati také nebyla zrovna upřímná, protože
při hlasování o rozpočtu nebyl on sám
ochoten akceptovat zájmy obce a tvrdošíj-
ně prosazoval nesmyslně vynaložit finance
na akci, která by stejně nebyla dokončena
v plném rozsahu, na úkor akcí obecně pro-
spěšných (obecní komunikace, fasáda
v centru obce, špatný stav mostu, který
slouží spoustě občanů). Troufám si tvrdit,
že takto jednal pouze z osobních pohnutek.

Krásnou ukázkou stranického hlasování
bylo hlasování o vzetí či nevzetí na vědomí
zpráv kontrolního a finančního výboru
k investiční akci „Hasičská zbrojnice v Ry-
chalticích“. Nikde jsem se nesetkala se situ-
ací, že by předkladatel nepodpořil svou
vlastní zprávu. Jako členka kontrolního vý-
boru musím uznat, že mě předseda pan
Petratur dokonale zmátl a nevím, co si
mám o tom myslet. Jako členka výboru tvr-
dím, že jsme odvedli dobrou práci a naše
zpráva poukázala na nedostatky, které jsme
objevili. Proto mi nezbývá, než si myslet, že
ve chvíli hlasování pan Bujnoch řekl:
„Tondo, to nepodpoříme!“. A pan Petratur
hlasoval proti vlastnímu podpisu. 

Na těchto dvou příkladech bych chtěla
ukázat, že myšlenka pana Mati o nestran-
ném hlasování je správná a já s ní plně sou-
hlasím, jen aby se jí její navrhovatel také
řídil. Doufám, že si každý z nás patnácti ze
zprávy pana Mati něco vezme a naše další
práce bude jen ku prospěchu obce.

Ivana Kapsiová
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Můj pohled
Na posledním zasedání zastupitelstva

obce dne 12. února pan Maťa v závěru
přednesl několikaminutový projev. Mezi
jiným uvedl důvod ukončení spolupráce
ODS a KDU–ČSL rok 1996 — kauza hrad
Hukvaldy. Pokud si pamatuji, spolupráce
pokračovala až do roku 1998. Po volbách
došlo ke změně na postu místostarosty, a to
byl důvod ukončení spolupráce ze strany
ODS. Místostarostou byla demokraticky
zvolena paní Michnová, ovšem pan staros-
ta odmítl s ní spolupracovat. I když se nerad
vracím k tomuto problému, musím panu
Maťovi připomenout, že byl osobně příto-
men, kdy pan starosta tuto větu vyslovil.
Skutečně pak takto jednal až do odstoupení
ze své funkce. Takže se ptám: kdo ukončil

spolupráci, ODS nebo KDU–ČSL? Je třeba
uvádět skutečné důvody a nesvádět vinu na
jiného. Nenávist k osobě paní Michnové
byla od počátku jejího nástupu do funkce
podporována emocionálními až nenávist-
nými vystoupeními některých občanů na
schůzích zastupitelstva obce. Jen si vzpo-
meňte na novinové články, kdo je psal? Při
této příležitosti se ptám, kde jsou dnes tito
občané, už se nezajímají o dění v obci?

Kauza hrad. Pan Maťa hovoří o finanční
ztrátě pro obec. Nejsem přesvědčen o tom,
že by finanční přínos byl veliký, viz odvody
ze vstupenek podle vyhlášky. Na druhé stra-
ně jste vyhodili přes 2 miliony za neusku-
tečnění připravené akce, a to jen pro neo-
chotu ihned po nástupu do vedení obce v ní
pokračovat. Jsem přesvědčen, že p. Žáček
a paní Michnová by tuto akci dokončili
v termínu stanoveném smlouvou.

František Sasín

Fond Janáčkovy
Hukvaldy

Preambule:
My, zakládající členové „Fondu Janáčko-

vy Hukvaldy“, navazujíce na umělecký
odkaz největšího z hukvaldských rodáků
a velikána světového hudebního skladatel-
ství Leoše Janáčka (1854—1928), vědomi si
povinnosti nedat zaniknout kulturnímu
kreditu obce Hukvaldy a oblasti Hukvald-
ska vůbec, respektujíce tradice všelikých
hudebních slavností a festivalů s historický-
mi prvopočátky v r. 1938, dáváme vznik-
nout sdružení, které nechť s pokorou chrá-
ní a rozvíjí vše, co skrývá a obsahuje motto:
„Hukvaldy, Janáček a kulturní dění.“

„Cílem sdružení Fond Janáčkovy Hukval-
dy je v obecné rovině zajišťování rozvoje
kulturního života v obci Hukvaldy a v jeho
regionu, organizování kulturních akcí se za-
měřením na veřejnou prezentaci mladých
umělců, a to zvláště v oboru hudebním,

propagace kulturních hodnot a tradic Hu-
kvaldska při preferenci díla Leoše Janáčka.“

Vrcholem každoroční aktivity FJH a jeho
specifickým posláním je pořádání meziná-
rodního hudebního festivalu „Janáčkovy
Hukvaldy“, který je zastřešujícím a jednotí-
cím prvkem ostatních činností. „ – Vybráno
ze stanov FJH.

Jsem členkou FJH od roku 1999. Spolu se
mnou jsou z Hukvald členy pan starosta
Petr Sobotík a MUDr. Jaroslav Slaný. Další-
mi členy jsou významné osobnosti kultur-
ního a společenského života Moravskoslez-
ského kraje. Jsme podobné sdružení lidí
jako hasiči, sdružení rodičů apod. Jde hlav-
ně o práci. O to je horší, když nás někteří
členové zastupitelstva doslova uráží. Proč?
Je v tom závist ? Jejich neschopnost umění
komunikace a zorganizování tak náročné
akce, jakou festival bezesporu je? Při jedná-
ních FJH vždy prosazujeme zájmy obce —
volný vstup občanů Hukvald na hrad při
Ondřejské pouti, předložení a financování
zpracování návrhu na možnosti fungování
Informačního centra v obci. Současný stav,
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50 tis. — festival (tyto prostředky nejsou

určeny FJH, ale obec z nich
hradí úklid při festivalu, sečení
trávy v amfiteátru apod.). Díky
tomu je obec Hukvaldy spolu-
pořadatelem festivalu a bylo by
smutné, kdyby nebyla.

50 tis. — koncerty (pořádá přímo obec
— první se konal začátkem
února — Janáčkova filharmo-
nie, druhý se bude konat v mě-
síci dubnu — nejsou součástí
Mezinárodního hudebního fes-
tivalu Janáčkovy Hukvaldy. Jsou
v letošním roce mimořádně
k oslavám 150. výročí narození
L. Janáčka).

2,5 tis. — vánoční koncert (každoročně
jej pořádají farníci v kostele
v Rychalticích).

odd § 3319 — zál. kultury, z toho:
6 tis. — vedení kroniky, ostatní
10 tis. — pronájem pozemků v amfiteát-

ru od Lesů České republiky
6 tis. — poplatek dočasného vynětí am-

fiteátru z lesního a půdního
fondu

5 tis. — elektřina amfiteátr
30 tis. — amfiteátr — drobná údržba

Pokud bychom nechtěli, aby došlo ke
zrušení amfiteátru ze strany Lesů české re-
publiky, musí se platit poplatky i provádět
údržba bez ohledu na festival.

Ředitelka Mezinárodního hudebního fes-
tivalu Janáčkovy Hukvaldy Radmila Kotter-
bová zaslala 10. 2. 2004 členům obecního
zastupitelstva dopis, v souvislosti s převo-
dem částky 170 000 Kč na účet obce,
z něhož vyjímám.

„Valná hromada FJH se koná koncem
února a věřím, že žádné výhrady nebudou
vzneseny, protože naším úmyslem bylo a je
spolupracovat s obcí Hukvaldy, byť tato
spolupráce je často zpochybňována i napa-
dána. Ostatně, za každého hovoří jeho
práce a domnívám se, že udržení a růst Me-
zinárodního hudebního festivalu Janáčkovy
Hukvaldy v podmínkách naší ekonomiky
i velmi prostého zázemí na Hukvaldech,
patří spíše ocenit, než zpochybňovat.“

Mgr. Alena Lévová

kdy je IC v prostorách obce, je nevyhovují-
cí. Finanční dar 170 000 Kč na rodný dům L.
Janáčka. V zastupitelstvu pak pro převzetí
hradu obcí Hukvaldy, pro schválení vyhláš-
ky, aby FJH platil obci poplatky z kulturních
akcí na hradě. A mohla bych dále pokračo-
vat.

Když Fond nabídl obci, že získá 1 000 000
Kč na rekonstrukci rodného domu L. Janáč-
ka, měl tyto finance „na dobré cestě“. Bo-
hužel situace se poněkud změnila, a nako-
nec se přes různé žádosti o dotaci a hledání
jiných možností, peněžní prostředky zajis-
tit nepodařilo. Až přímo vedení obce požá-
dalo Krajský úřad o dotaci, a ta se panu sta-
rostovi získat podařila.

Smlouva s FJH na rodný dům L. Janáčka,
která je neustále přetřásána, nebyla tehdej-
ším vedením obce a představitelkou Fondu
podepsána.

Našimi nadřízenými školskými orgány je
velmi pozitivně hodnoceno zapojení školy
do Mezinárodního hudebního festivalu Ja-
náčkovy Hukvaldy. Mnohde učí dramatic-
kou výchovu neodborníci. My máme mož-
nost, aby si naše děti „na vlastní kůži“ vy-
zkoušeli, co je to práce s takovými odborní-
ky, jako byl David Sulkin z English National
Opera z Londýna, Luděk Golat, ředitel Ná-
rodního divadla moravskoslezského a v le-
tošním roce by to měl být režisér Pavel He-
lebrant a opět Lenka Živocká, vedoucí Dět-
ského studia při Národním divadle morav-
skoslezském. Učí se nebát vystupovat před
ostatními lidmi, pohybovat se, správně na-
hlas mluvit, artikulovat apod. Pro tyto lidi
by bylo mnohem jednodušší, kdyby v pro-
jektech účinkovaly děti pouze z Ostravy
a nemuseli se komplikovaně domlouvat
a řešit věci s námi. Spolupráce na projek-
tech je náročná na organizaci ze strany
školy i pro naše učitele, kteří se tomu ve
svém volném čase věnují. Ale vědí, že je to
pro děti přínosem.

Na zasedání obecního zastupitelstva ne-
pravdivě zaznělo, že obec Hukvaldy dává fi-
nanční prostředky Fondu Janáčkovy Hu-
kvaldy z obecního rozpočtu.
Vyjímám:
odd § 3312 — hudební činnost 102,5 tis.,
z toho: 
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Webové stránky obce
Hukvaldy…

Pojem internet lze chápat jako celosvěto-
vé propojení počítačových sítí umožňující
uživatelům získávat a dávat k dispozici
různé informace. Uživatel — to je osoba,
která internet využívá. V dnešní době se in-
ternet objevuje v našich domácnostech čím
dál častěji, a to z nejrůznějších důvodů. I já
internet využívám nejen ke své práci, ale
i k zábavě a získávání nových informací. In-
ternet nelze brát jako dogma, internet pro-
chází neustálým a rychlým vývojem, což
uživatel vnímá velice pozitivně, neboť rych-
lý přísun aktuálních a kvalitních zpráv je to
podstatné, co se od internetu očekává. No-
vinky a zajímavosti ve volných chvílích na
webových, chcete-li internetových, strán-
kách obce vyhledávám i já.

Když je prohlížím a srovnávám jejich úro-
veň s ostatními obcemi, nelze jednoznačně
říci, že ty naše jsou nezajímavé, ale mohou
být v mnohém lepší. Hukvaldské stránky od
svého vzniku prošly určitým vývojem a je-
jich kvalita je vždy závislá na osobách zod-
povědných za jejich celkový obsah a vzhled.

Rada obce dle zákona 128/2000 Sb., §
102, písm. h), o obcích (obecní zřízení) zří-
dila svůj poradní orgán — mediální komisi.
Mediální komise pracuje ve složení: před-
seda P. Bernatský, členové ing. L. Foldyna,
K. Klečková a J. Jašurek.

Náplň činnosti mediální komise neznám,
neboť v odkazu této komise na internetu
není nikde uvedena, ale dívám-li se pozor-
ně a častěji na tyto stránky, nacházím jed-
notvárnost, stránky mě prostě netěší. Dle
mého názoru hlavním důvodem jsou neak-
tuální informace, které mě jako uživatele
matou, některá sdělení jsou zavádějící,
nové odkazy se nevytvářejí a ty stávající
jsou zastaralé. Například zde nalézám ne-
aktuální pozvánky na různé kulturní a spo-
lečenské akce, o činnosti komise stavební,
kulturní a sociální se uživatel nic nedoví,
komise životního prostředí již také pracuje
v jiném složení, diskuzní příspěvky pouze
tři a to ještě staršího data, fotogalerie je cel-
kově nezajímavá, celkový počet umístěných

fotografií přespolní dost dobře neseznámí
se zajímavostmi a krásami naší obce. Do-
mnívám se, že za zamyšlení by stálo zpest-
řit tento odkaz o umístění současných ak-
tuální fotografií zimní krajiny, a jiné.

V roce 2002 byla naše obec vyhlášena
„Vesnicí roku 2002“. Domnívám se, že by to
mohl být jeden z dalších zajímavých odka-
zů, ale informaci o výsledcích práce bývalé-
ho vedení obce ztěží naleznete i někde
v textu. Jistě by to byla pro uživatele inter-
netu našeho regionu a uživatele inernetu
z různých koutů světa zajímavá upoutávka
a mnohé turisty by přilákala k návštěvě pa-
mátek a zajímavostí našeho kraje. Vždyť in-
ternet je bezesporu velmi dobrým nástro-
jem především pro účely zvýšení návštěv-
nosti a turistického ruchu.

V letošním roce se obec připravuje k osla-
vě 150. výročí narození hudebního sklada-
tele Leoše Janáčka. Avšak rada obce ve spo-
lupráci s mediální komisí dosud nezveřej-
nila na těchto webových stránkách žádnou
informaci, sdělení o připravovaném výročí,
průběhu oslav, přičemž dne 3. února 2004
proběhl první zahajovací koncert k oslavám
narození Leoše Janáčka a Roku české
hudby. Když uvážím, že obec vlastní novou
natáčecí techniku, existuje mediální komi-
se, o webové stránky navíc pečují i někteří
zaměstnanci obecního úřadu, snad už ani
nemůže existovat větší aparát zodpověd-
ných osob pro zajištění kvalitního přísunu
aktuálních informací. Rada obce má tudíž
všechny předpoklady k tomu, aby se inter-
net stal zrcadlem, ve kterém se s radostí
zhlédne každý uživatel. Na zastupitelstvu
obce Hukvaldy dne 12. 2. 2004 jsem tyto své
postřehy z prohlížení webových stránek na-
stínila zastupitelů a nebyla jsem sama, kdo
si všiml jejich stávající úrovně. Nakonec
o kvalitě webových stránek se diskutovalo
spektrem politických stran.

A že mi předseda mediální komise na za-
sedání zastupitelstva oponoval? Osočování
a neobjektivní pohled na současnou sku-
tečnost stavu zmiňovaných stránek nesvěd-
čí o kvalitě odvedené práce. Bohužel…

Návrh na usnesení (navrhoval pan ing.
Bujnoch) ve věci zkvalitnění vzhledu, obsa-
hu a přísunu informací na tyto stránky
nebyl počtem 9 zastupitelů přijat. Nezbývá
mi, než trpělivě očekávat, že rada obce
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spolu s mediální komisí celou věc pečlivě
projedná. Sezóna se kvapem blíží, i když
příroda ještě spí… a zdá se, že nejen příroda.

Postřeh na závěr: mile mě překvapila
upoutávka — odkaz Fondu Janáčkovy Hu-
kvaldy, umístěný na webových stránkách
naší obce na nadcházející 11. ročník Mezi-
národního festivalu Janáčkovy Hukvaldy
2004 — včetně kompletního programu,
moc hezké, vkusné, s předstihem, ale pře-
devším je to sdělení aktuální.

Jaroslava Michnová

Hukvaldský
občasník

Na posledním zastupitelstvu 12. 2. 2004
se opakovaly výpady tzv. opozice. Tentokrát
se mimo jiné pan Žáček vyjádřil o našem
Hukvaldském občasníku, že je to „samizdat
paní Klečkové kombinovaný se školním ča-
sopisem“. Já se k tomu jako dcera prvé šéf-
redaktorky chci vyjádřit.

Moje matka Alena Polochová se přípravě
a redakční úpravě Hukvaldského občasníku
věnovala několik let a já jsem mohla sledo-
vat úsilí, které tomu věnovala, a také času.
Naše redakční rada se schází jednou za dva
měsíce a každá z nás zabezpečuje určitou
část redakce, ale hlavní práce je na šéfre-
daktorce paní Klečkové. Věnuje přípravě
občasníku mnoho hodin, snad jen mimo
jiné připomenu její články z poslední doby
o původu domů v obci. Jen naprostý laik si
myslí, že takové informace lze jednoduše
odněkud zkopírovat, ba jsou to dokonce
věci, které nikoho nezajímají. Jsem hrdá na
to, že se náš Hukvaldský občasník rozvíjí
a hlavní zásluhu má na tom paní Klečková.
Potěšilo nás nedávné sdělení pana Petratu-
ra, který už před lety odvezl náš občasník
k příbuzným… a tam se stal předlohou pro
místní tiskovinu.

Věřím, že hodně našich občanů čte Hu-
kvaldský občasník se zájmem a považuje jej
za neopominutelnou věc ve svém životě.
Redakce ráda přivítá názory vás–nás občanů.

Šárka Polochová

Demokracie
na Hukvaldech

Tento článek je ohlédnutím za jednáním
zastupitelstva obce pod staronovým vede-
ním obce Hukvaldy v uplynulém roce 2003.

Je dáno zákonem, že na začátku každého
jednání se schvaluje program jednání za-
stupitelstva obce. Již o jeho doplnění či
úpravě se pravidelně vede dlouhá diskuze.
Velkou snahou osmi členů zastupitelstva je
program neupravovat, pokud tak nenavr-
huje jeden z osmi.

Podaří-li se po jisté době přejít k vlastním
bodům programu, jsou často „někteří“
(opoziční) zastupitelé starostou upozorňo-
váni, že se nedrží projednávaného bodu
programu, a že diskutují příliš obsáhle,
i když to jednací řád obecního zastupitel-
stva neomezuje. Po přednesených diskuz-
ních příspěvcích obvykle následuje předne-
sení návrhu na usnesení. Zde znovu dochá-
zí ke kolizím, kdy starosta zcela pravidelně
nechává hlasovat o všech přenesených
návrzích. „Někteří“ zastupitelé musí návrh
několikrát opakovat a připomínat se, aby
návrh návrhová komise zaregistrovala. To je
ten lepší případ.

Velmi často se stává, když se diskutuje
problém, který vůbec „nevoní“ radě a dal-
ším třem zastupitelů… Je snahou starosty
zametat problémy pod koberec svými výra-
zy, cituji: „o tom budeme hovořit později“,
„již bylo projednáno“, „projednáme pozdě-
ji“, „k tomu se vrátíme na příštím zasedání“
…ale pak se již nic neděje. Další fráze jsou:
„tento názor zcela odmítám“, nediskutuj
a vyjádři se hlasováním“ a snad nejtypičtěj-
ší slogan pana starosty je: „…zase nemluvíš
pravdu“.

Starosta obce zapomněl, že byl zvolen
starostou pro obec Hukvaldy, a měl by být
stejně spravedlivý ke všem jejím občanům,
plnit jim jejich přání, požadavky, reagovat
na připomínky, i když jsou kritické.

Jsme také svědky toho, jak rada nechce
přijmout přednesený návrh. Radní pan
Bernatský přednese úplně opačný návrh
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usnesení, a ten pak může být počtem osmi
koaličních hlasů přijat, a tak je zmražen pů-
vodní návrh usnesení. To si jmenovaný člen
rady několikrát vyzkoušel.

Dospěje-li situace do bodu, že se o zapsá-
ní návrhu uvažuje, začne předseda návrho-
vé komise pan Maťa návrh vlastními úpra-
vami lehce pozměňovat, nebo v horším pří-
padě s arogancí mu vlastní prostě odmítne
návrh zapsat.

Třetí osobou, která také pravidelně vstu-
puje do děje přijímání návrhu na usnesení,
je členka rady paní Kornetová. Bez ohledu
na obsah návrhu vždy použije ten „správ-
ný“ zákon či paragraf s cílem zamezení za-
psání návrhu nebo přijetí usnesení.

Toto dění pan starosta s klidem sleduje,
místo toho, aby situaci ze své pozice staros-
ty usměrnil nebo řešil.

Pro ty ostatní (opoziční) členy zastupitel-
stva obce, kteří nepatří do zmiňované sku-
piny modré osmiveslice bez kormidelníka,

je nemožné na veřejném zasedání zastupi-
telů jakýkoliv návrh prosadit.

Občan neznalý věci mnohdy nechápe,
proč je tolik nespokojenosti, lhostejnosti me-
zi občany. Zákon o obcích říká, že obec je sa-
mostatně spravována zastupitelstvem obce
a dalšími orgány, mezi něž patří rada obce,
starosta, obecní úřad a zvláštní orgány obce
(zákon 128/2000 Sb., § 5, o obcích /obecní
zřízení/, ve znění pozdějších předpisů).
Pokud ale rozhodující orgán — zastupitel-
stvo (konkrétně osmice členů) — užívá svůj
mandát pro upevnění svých pozic aroganci.
osočování a mlžení, stávají se tato veřejná
zasedání zastupitelstva obce pouhou fraš-
kou, o čemž svědčí nezájem většiny občanů
obce Hukvaldy se těchto zasedání zúčastnit.

Glosa na závěr: Politika by neměla být
touhou po moci za každou cenu, ale veřej-
nou službou s úsilím o dobré dílo a výsled-
ným znaménkem — solidarita.

Ing. Luděk Žáček, zastupitel obce

Obecní úřad
připomíná

Počátek roku bývá dobou placení ročních
poplatků. Připomínáme, že poplatky, které
jsou občané naší obce povinni hradit podle
Obecně závazné vyhlášky č. 2/2003 ze dne
11. 12. 2003 o místních poplatcích mají dle
této vyhlášky stanoveny také lhůty splat-
nosti.

Poplatek ze psů, kterému podléhají psi
starší tří měsíců a plátcem poplatku je drži-
tel psa. Poplatek za kalendářní rok za psa
činí 100 Kč, za druhého a každého dalšího
psa 400 Kč. Je-li držitelem druhého a kaž-
dého dalšího psa poživatel invalidního, sta-
robního, vdovského nebo vdoveckého dů-
chodu, činí poplatek 200 Kč. Poplatek za
psa je držitel psa povinen uhradit vždy nej-
později do 31. března.

Poplatek za provoz systému shromažďo-
vání, sběru, přepravy, třídění, využívání
a odstraňování komunálních odpadů sta-
noví obecně závazná vyhláška výše citova-

ná ve výši 330 Kč. Poplatníkem je fyzická
osoba, která má v obci trvalý pobyt nebo fy-
zická osoba, která má ve vlastnictví stavbu
určenou nebo sloužící k individuální rekre-
aci, ve které není k trvalému pobytu hláše-
na žádná fyzická osoba. Poplatník, který vy-
užívá ekologická paliva (plyn, elektřinu, solár-
ní energii) je poskytnuta úleva ve výši 25 %.
Poplatníci s trvalým pobytem v obci Hu-
kvaldy mají úlevu ve výši 30 Kč. Poplatek je
splatný nejpozději do 30. dubna. Činí-li po-
platek více než 100 Kč, je možno ho uhradit
ve dvou splátkách.

Libuše Reková, pracovnice OÚ
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Obecní integrovaný
informační systém

(Reakce na zasedání ZO dne 12. 2. 2003)
Záměr výstavby OIIS v naší obci byl

schválen na 4. zasedání Zastupitelstva obce
Hukvaldy dne 17. 7. 2003. Tento záměr byl
schválen jedenácti z patnácti možných
hlasů. Pro uskutečnění výstavby OIIS se
tedy vyslovilo více než 73 % členů ZO Hu-
kvaldy. Zároveň bylo schváleno zadat vy-
pracování projektu a rada obce byla pověře-
na ve věci přípravy a výstavby OIIS. V anke-
tě se vyslovilo pro zavedení přípojky asi 140
domácností. V současné době má zaplace-
nou přípojku 101 domácností, což je jedna
pětina domácností v obci.

Ve výběrovém řízení bylo osloveno pět
firem, obec obdržela čtyři nabídky, jako
nejvhodnější uchazeč byla vybrána firma
4M ROŽNOV spol. s r.o. Doba plnění
smlouvy je od 11/2003 do 30. 10. 2004. Cena
předmětu plnění smlouvy je 3 644 003 Kč.

Se zhotovitelem je dohodnut splátkový ka-
lendář, kde v loňském roce bylo uhrazeno
750 000 Kč, a od 1. 1. 2004 budou financo-
vány pololetní splátky ve výši 320 000 Kč až
do zaplacení celé částky. Zůstatek nespla-
cené částky nebude navyšován o míru in-
flace. Tolik k faktům, která jsou přesná
a konkrétní. 

V obecních médiích již bylo napsáno ně-
kolik článků popisujících princip a výhody
kabelového rozvodu včetně schémat pro
lepší pochopení. Jedna věc však myslím
ještě nebyla zveřejněna. Co se stane, až
začne vysílání TV programů pomocí digitál-
ní technologie? Co naše nynější analogové
TV přijímače? V případě kabelového rozvo-
du je řešení v tom, že do hlavní stanice se
připojí zařízení, které umožňuje příjem i na
současných analogových televizorech aniž
by bylo nutné provádět zásahy na TV přijí-
mačích v domácnostech.

Pokud jsou u někoho ještě nejasnosti tý-
kající se OIIS je možno písemný nebo ústní
dotaz vznést na OÚ Hukvaldy a tento bude
zodpovězen.

Pavel Bernatský, člen rady obce

ZZZZ     nnnn aaaa šššš iiii cccc hhhh     šššš kkkk oooo llll

Budoucí prvňáčci
u zápisu

Dne 22. ledna 2004 proběhl zápis do prv-
ního ročníku základní školy. Chtěla bych
jménem rodičů moc poděkovat paní ředi-
telce Mgr. Lévové a všem učitelům, kteří se
na jeho přípravě podíleli.

Děti ve škole čekalo příjemné odpoledne.
Jejich prvním kolem bylo vypracování pra-
covního listu, kde hledaly a dokreslovaly
rozdíly mezi obrázky, zkoušely psát písme-
na, malovaly maminku apod. Pak se vydaly
na napínavou cestu školou, na níž je prová-
zela indiánka, bílá paní a jiné pohádkové
bytosti. Děti dostávaly od princezen zají-
mavé úkoly a s radostí je plnily. Stavěly věž
z kostek, poznávaly barvy, třídily knoflíky,

zapínaly šaškovi kabát či zkoušely zavázat
kličku. Tato pohádková cesta končila ve
třídě, kde si s každým dítětem povídaly paní
učitelky. Na závěr se budoucí prvňáčci
představili paní ředitelce.

Foto: Stanislav Fojtík



I přesto, že u zápisu měly děti hodně
práce, odcházely domů s úsměvem a hez-
kým pocitem, že už jsou školáci. I my rodi-
če , kteří jsme s napětím očekávali, jaké
bude první setkání našeho dítěte se školou,
jsme odcházeli příjemně překvapeni.

Chtěla bych tou cestou poděkovat také
všem učitelkám mateřské školy, které nám
rodičům pomáhají děti na školní docházku
co nejlépe připravit.

Marie Elbelová

Velký den
předškoláků

Tak jako každý rok, i letos byl konec ledna
ve znamení zápisu do prvních tříd základ-
ních škol.Určitě se všichni rodiče předško-
láků shodnou na tom, že pro děti je to velká
událost, kterou žily již několik dnů před
dnem D.

Ve vysněný den jsme i my se svou dcerou

strávili odpoledne plné překvapení v naší
škole. Jelikož jsme již jeden zápis prvňáčků
prožili v městské škole a tudíž můžeme srov-
návat, byli jsme mile překvapeni i my rodiče.

V uvolněné atmosféře byla dítka nenásil-
nou a hravou formou zkoušena ze svých
znalostí a dovedností. I přes počáteční os-
tych některých jedinců se i ti nejstydlivější
nakonec rozpovídali a ukázali vše, co se již
stačili doma či ve školce naučit. Více než
hodinový maratón malování, povídání, her,
písniček a dovednostních úkolů nás pře-
svědčil, že když je chuť, nápad a ochota
udělat něco navíc, může i zápis prvňáčků
být nezapomenutelným zážitkem. A nejen
pro děti, ale i pro rodiče.

Když dcera druhý den po zápisu řekla, že
by chtěla jít na zápis znovu, uvědomili jsme
si, že rozdíly v přístupu škol k žákům jsou ob-
rovské, a ta naše svou práci dělá velmi dobře.

Za to bychom chtěli kolektivu učitelů po-
děkovat a budeme věřit, že je elán neopustí
a děti budou ve škole vidět partnera a ne
nutné zlo, jako tomu mnohde bývá.

Ing. Martin Dryják
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Klauni zdraví svět!
Přišel měsíc únor, a to je čas masopustní.

Všichni, co víme, o co jde, jsme začali plá-
novat „školkový“ karneval. Letos poprvé
jsme uspořádali karneval mateřské školy
společně s prvními třemi ročníky školy zá-
kladní. Byl to nápad šťastný, protože, jak se
ukázalo v letech minulých, tyto malé děti se
na školním karnevalu ztrácejí.

V sobotu 6. února se začalo vše připravo-
vat v sále základní školy a už kolem půl
druhé odpoledne se objevily první masky.
Ve dvě hodiny již sál praskal ve švech. I přes
prvotní chaos se operativně vše dořešilo
a karneval byl zahájen paní ředitelkou Ne-
vludovou (pozn. redakce: vedoucí učitelka
MŠ). Hudební doprovod zajistila skupina
Premier a na zdárný průběh karnevalu do-
hlížel pravý klaun. I výbor SRPŠ se převlékl
do masek klaunů a tím naplnil motto kar-
nevalu, že s šašky je veselo. Jako každý rok
musím i letos konstatovat, že si naše děti
umí vymyslet ty nejrůznější masky. Od
princezen, přes vojáky, indiány, myšičky,
víly, hříbečky, klauny a kašpárky… a nevím,
co ještě všechno bylo k vidění. Klaun byl
podle všeho spokojen také, protože tolik
sladkostí jako letos už děti na karnevalu
dlouho nedostaly. Trošku mě mrzí, že se
naši rodiče bojí udělat si ze sebe legraci
a neumí se, nebo nechtějí, přenést do světa
fantazie a společně s dětmi přijít také
v kostýmu. Myslím si, že by jejich děti oce-
nily tento krok. Vždyť co je krásnějšího než
veselé dítě, které ví, že jeho máma nebo táta
je vlastně také ještě dítě a že si s ním umí
hrát.

Karneval byl i letos velmi úspěšný a obá-
vám se, že za chvíli se už do sálu nevejde-
me… a to je dobře. Chci poděkovat všem,
kdo se na jeho přípravě podíleli, věnovali
trochu svého času našim nejmenším. Také
děkuji panu Piskořovi za hudební doprovod
a všem rodičům za dobrovolné příspěvky,
které budou opět použity na akce pro děti
mateřské školy.

Za výbor SRPŠ MŠ Ivana Kapsiová
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Čím budu?
(Čím bych chtěl být — odpovídají žáci 5.,

6. a 7. ročníku)
• Kdyby si mě někdo všimnul, což asi ne,

tak bych chtěl být profesionálním fotba-
listou. Bavilo by mě to, nemusel bych
těžce pracovat a měl bych docela slušný
plat. Rodiče by byli rádi. Škoda, že se na
tohle povolání nedá vyučit. Jinak bych
chtěl být vojákem z povolání. Chtěl bych
jím být, protože mě zaujaly různé filmy.
I můj taťka byl v minulosti voják z povolá-
ní a zvlášť si myslím, že bych potřeboval
tvrdý výcvik. Určitě by mě to bavilo. Chtěl
bych mít hodnost plukovník.

• Chtěla bych být zvěrolékařkou. Strašně
mě baví starat se o zvířátka. Ale nevím,
jestli mi stačí známky, jaké mám teď.
Maminka by si přála, aby se mi podaři-
lo jít na nějakou školu. Už umím pozná-
vat u králíka vnitřnosti. Poznala jsem
všechno kromě žluči. Jestli mi nevyjde
zvěrolékařka, chtěla bych být sekretář-
kou.

• Chtěl bych být programátorem, protože
mě baví dělat různé pokusy na počítači.
Pokud se dostanu na příslušnou školu
a dostanu později místo, budu chodit do
práce rád a bude to zároveň můj koníček.
Budu muset asi přidat v učení, ale pevně
věřím, že dosáhnu tohoto cíle. Důchodo-
vá hranice se zvyšuje. Jestli se zvýší nato-
lik, že budu muset pracovat až do smrti,
tak ať mě ta práce baví. Další výhodou je
to, že ji lze provozovat i doma.

• Chtěl bych být programátorem, rád pra-
cuji s počítačem. Viděla jsem v televizi, že
programátoři vydělávají slušné peníze.
Udělají hru, ta se začne prodávat a peníze
lítají ze všech stran.

• Chtěla bych být advokátkou, protože
bych chtěla obhajovat lidi, kteří jsou ne-
vinni. Viděl jsem to v televizi. Od té doby
se mi zdá, že je to povolání, které bych
chtěla. K tomu, abych toho dosáhla, se
musím hodně změnit v učení. Doufám,
že toho dosáhnu. Rodiče chtějí, abych vy-
studovala „gympl“ a „vysokou“! Hlavně



taťka. Podle mne bych to nezvládla. Rodi-
če také uvažují, že bych šla na konzerva-
toř! Ale to by bylo moc těžké. Kdybych vy-
studovala vysokou školu, tak bych chtěla
být opravdu něčím velký, ať to stojí zato.

• Já bych chtěl být ochrankou. Líbí se mi ta
práce, jak hlídají ty slavné lidi. Byl jsem se
podívat na školu, kde se učili být ochran-
kou a líbilo se mi tam. Mamka s tím ne-
souhlasí, protože si myslí, že se mi něco
stane, ale já chci být ochrankou. Ale líbí
se mi i kuchař, jak krájí tu zeleninu tak
rychle, ale spíš se mi líbí ta ochranka.

• Já bych chtěl být vojákem — buď kulo-
metčíkem nebo ženistou. Vždy před akcí
bych si připravil zásobníky a všechno
bych si přichystal, například pití a graná-
ty. Kdyby šlo o akci v lese nebo v džungli,
tak bych se maskoval.

• Já bych chtěla být sekretářkou, ale moje
maminka chce, abych byla malířkou.
Sekretářka se mi líbí, někdy si s holka-
mi na ni hrajeme. Já vím, že to nebude
jednoduché, už na tom pracuji. Učím
se psát oběma rukama na počítači atd.

• Chtěla bych být chovatelkou dostiho-
vých koní, výstavních psů a koček. Zví-
řata jsou pro mne vším. Kdyby někdy
všechna zvířata zemřela, tak lidé by také
vyhynuli. Nebo bych chtěla být normální 
— jen chovat krávy, koně, ovce, prasata,
drůbež a tak — mít prostě svou farmu.

• Chtěl bych být fotbalovým manažerem.
Nejvíc se mi na tomto povolání líbí naku-
povat super hráče do týmu, zajišťovat
soustředění, platit hráče. K tomu povolá-
ní je potřebná M a Aj. (pozn. redakce: asi
matematika a anglický jazyk).

• Chtěl bych být automechanikem. Spravo-
vání aut a motorek je bezva. A jezdit pro
zkažená auta a opravovat a pak je prodá-
vat.

• Chtěla bych být nějakou inženýrkou.
Chtěla bych to proto, že bych se u toho
moc nenamáhala, a že se docela dobře
učím. Vyřizovala bych různé věci a pra-
covala bych třeba u počítače.

• Já bych chtěl být policajtem, protože se
mi líbí jejich povolání. Myslím, že se tam
nedostanu, protože mi učení moc nejde.

• Já bych chtěl být letcem, abych viděl na

celou krajinu.
• Chtěla bych být květinářkou nebo za-

hradnicí. Umím rozmnožit fialky a dělat
věnce na Dušičky.

• Chtěla bych být psycholožkou, která pra-
cuje s dětmi v poradně. Pracovat v Míst-
ku, mít dvě vysoké školy — psychologic-
kou a doktorskou. Chtěla bych studovat
na Karlově univerzitě v Praze.

• Chtěl bych vymýšlet počítačové hry.
Umět dobře s počítači a mít obchod
s počítačovými hrami.

• Chtěla bych být letuškou v letadle. Líbí
se mi to, protože to je zajímavá práce.
Cestovala bych po světě a létala v letadle.

• Chtěla bych být překladatelkou, bych
se dostala do světa. A abych se mohla
stýkat s různými nebo významnými
lidmi. A poznala různá místa.

• Chtěl bych být taxikářem, protože bych
poznal svět. Baví mě u toho jízda autem.

Vybrala Hana Volná, učitelka

Lyžování zdar!
Máte rádi zimu a hodně sněhu? Pokud

ano, patříte ke stejné skupině lidí, kteří se
rozhodli v neděli 1. února vstát z postele
časně zrána, aby stihli autobus mířící do
hor. Vedení základní školy připravilo lyžař-
ský zájezd pro všechny děti, které si chtěly
protáhnout tělo a z různých důvodů nemo-
hou jezdit na lyže pravidelně.

V tu zmíněnou neděli v půl osmé už bylo
vše naloženo a autobus s dětmi, panem uči-
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telem Škvárou a paní ředitelkou Lévovou
vyrazil. Počasí bylo pěkné, a proto se všich-
ni těšili, jak si zalyžují. Na místě samém nás
čekala dobře upravená sjezdovka. Nikdo
nelenil a spěchali jsme na vlek. Udělali jsme
dobře, neboť takových lyžařů jako my, se
sešlo opravdu dost. Musím ale přiznat, že
čekání u vleku nebylo zase až tak hrozné…
jeli jsme jako parta, a tak jsme při stání
fronty probrali a prodiskutovali vše, na co
není jinak čas. V poledne jsme měli zajištěn
oběd, chvíli jsme si odpočinuli a ujistili se,
že takovýchto zájezdů je třeba uspořádat
více, protože naše děti jsou sportovně zdat-
né a měly by si v zimě více užít sportu než
televize.

Už na svahu jsme se s panem učitelem
domluvili, že pokud to bude možné, jeli by-
chom na lyže ještě aspoň jednou. Dohodli
jsme se na čtvrtku 5. února. Žáci, kteří měli
povolení rodičů, se mohli tentokrát potkat
na zájezdu pořádaném SRPŠ. Jedinou chy-
bičkou bylo, že v době domluv bylo všude
dva metry sněhu, ale v ten čtvrtek bylo
u nás již jaro. Přesto jsme autobus naložili
a vyrazili. Vezli jsme sebou osvědčenou
partu dětí, které sice někdy působí jako
pěkní „dárečci“, ale když ví, že jim někdo
chce věnovat svůj čas, jsou naprosto per-
fektní.

Čím více jsme se blížili k lyžařskému stře-
disku, byla jsem skeptičtější. Na místě
samém jsem žasla. Všude kolem zeleno…
jen na sjezdovce metr dobře upraveného
sněhu. Byl to krásně strávený den, i když
hlídat na kopci víc jak dvacet draků, není
žádný med. Byla jsem ráda, že jsme jim zá-
jezd mohli umožnit. Cestou zpátky bylo
v autobuse takové ticho, že bylo slyšet
i spadnutý vlas. Z toho usuzuji, že děti si za-
lyžovaly do sytosti a zájezd byl úspěšný.
Doufám, že zima ještě nekončí a my bude-
me moci našim lyžařům ještě něco nabíd-
nout. Těším se na nějakou jinou akci a dou-
fám, že nás bude více.

Ivana Kapsiová
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Poděkování
V letošním roce farní

charita již potřetí organi-
zovala Tříkrálovou sbírku
v naší obci. A to v době od
2. do 12. ledna. Příprava
probíhala již od listopadu
minulého roku. Bylo to za-
jištění koledníků a dospělého doprovodu
jednotlivých skupinek. Podařilo se zajistit
celkem 24 koledníků a 6 dospělých, takže
jsme mohli vytvořit 8 skupinek, Byl to
dobrý předpoklad ke zdárnému průběhu
Tříkrálové sbírky.

2. ledna v 8 hodin se většina koledníků
zúčastnila mše svaté v rychaltickém kostele
sv. Mikuláše. Pan farář v homilii hovořil
o příchodu Tří králů do Betléma a přirovnal
ke koledování současných koledníků, kteří
přinášejí radostnou zvěst do našich domo-
vů. V závěru mše svaté požehnal přítom-
ným koledníkům a popřál jim radost z kole-
dování. Po mši svaté jsme se shromáždili na
faře, kde následovalo malé občerstvení
a rozdělení koledníků do skupinek, přiděle-
ní jednotlivých úseků a předání zapečetě-
ných pokladniček. Pak jsme se rozešli
a druhý den někteří za mrazivého počasí
vyrazili na koledu. Jiní obcházeli vesnici



v neděli a část koledníků ukončila sbírku
v sobotu 10. ledna.

V pondělí 12. ledna byly na obecním řadě
pokladničky otevřeny a proběhlo počítání.
Výsledná částka byla milým překvapením
— 28 436 Kč. Podle směrnic byla celá částka
odeslána na konto Tříkrálové sbírky České
katolické charity v Praze.

Závěrem musím poděkovat především
obětavým dětem i dospělým, kteří se
ochotně zapojili do letošní Tříkrálové sbírky
a v neposlední řadě všem našim občanům,
kteří přispěli jakoukoliv částkou do poklad-
niček. Srdečné Pán Bůh zaplať!

Koordinátor Tříkrálové sbírky
František Sasín

Zvláštnost —
nehoráznost?

Náš starobylý hukvaldský hrad se uzavírá
k 31. říjnu. Ještě jednou za rok je zpřístup-
něn na jeden den – na svátek svatého Ond-
řeje 30. listopadu, na pouť.

Poutě jsou výhradně křesťanské slavnos-
ti. Tato tradice se na hradě udržela i za tota-
lity, ale žádný předcházející správce hradu

si v době, kdy se účast na mši svaté bojko-
tovala, jak se dalo, nedovolil dát vstupné do
hradu v tento den. Loňský počin znamenal,
že pětičlenná rodina zaplatila 100 Kč jenom
proto, že se směla zúčastnit poutní mše
svaté v hradní kapli. Ti, kdo chodí na tuto
bohoslužbu, nechávají si prohlídku hradu
na léto, kdy je to bezpečnější. A kdo chce na
prohlídku… vstupné by se mohlo vybírat až
při vstupu do druhé hradní brány. Vděčnost
svatému Ondřeji by se mohla projevit tak,
že bohoslužba by se reproduktory vysílala
ven, protože kostelíček je malý, lidé jsou na-
mačkáni… ti, kteří by ještě chtěli dovnitř,
nemají šanci. Pokud by bylo venku slyšet, co
se děje uvnitř (promluvy kněží bývají vynika-
jící), lidé by se alespoň na chviličku, na půl
hodiny ztišili a potom při vařonce našli třeba
jiné, zajímavé téma. A pokud by se vyhlásila
sbírka, na obraz na oltář by se vybralo.

Co svět nejvíce potřebuje?
Trochu více laskavosti a trochu méně

chtivosti. Trochu více dávat a trochu méně
vyžadovat. Trochu více úsměvu a trochu
méně úšklebků. Trochu méně kopanců
tomu, kdo leží na zemi. Trochu více „nás“
a trochu méně „já“. Trochu více smíchu
a trochu méně pláče. Trochu více květin na
cestě života. A trochu méně květin na hro-
bech.

Miroslava Golková

Hukvaldsk˘ obãasník 21



Vznik zástavby
na Hukvaldech

Následující několik čísel popisných
vzniklo v roce 1939 při domovní reorgani-
zaci přečíslováním vedlejších budov, které
do té doby byly označovány písmeny přida-
nými k původnímu číslu.

Číslo 101 bylo v roce 1939 přiděleno stav-
bě pod číslem 70b na Podlesí. V roce 1986
bylo rekolaudováno na rekreační chalupu
a číslo popisné 101 bylo v roce 1985 dáno
novostavbě rodinného domku manželů Mi-
čanových, postaveného na Dílkách na
vlastním pozemku.

Číslo 102 bylo dáno objektu 77 b) — pří-
stavbě stodoly. V současné době je velmi
zchátralý, neobydlený.

Číslo 103 bylo v reorganizaci dáno objek-
tu 87 b) v bývalém arcibiskupském hřebčí-
ně. Prameny uvádí, že v roce 1898 byly pod
číslem 87 b) vystavěny byty u hřebčince.
Nynějším vlastníkem jsou Lesy České re-
publiky.

Číslo 104 vzniklo přečíslováním č. 83 b),
což byl objekt vzadu za aresty, za číslem 83.
V roce 1973 bylo přeneseno na novostavbu
rodinného domku na Podlesí, který byl vy-
budován na pozemku patřícím k čp 66.

Číslo 105 bylo v roce 1939 přiděleno stav-
bě 25 b), která byla vystavěna v roce 1844 za
původním číslem 25 Karlem a Klárou Mül-
lerovými. Jejich potomci ho vlastnili až do
roku 1906, kdy ho koupil stejně jako číslo 25
František Rek. V 80. letech 20. století byl re-
konstruován, vlastníky jsou potomci Reko-
vých.

Číslo 106 vzniklo přečíslováním objektu
16 b), kdy byl v roce 1886 u původního čísla
popisného 16 postaven nový dům rodiny
Stiebrových. Majitel, který ho koupí získal
po roce 1945 ho nechal stavebně rozdělit na
dvě popisná čísla — 82 a 106. O čísle 82 bylo
psáno v minulém občasníku. Po odkoupení
domu Hutnímu montážemi Ostrava a po
stavebních úpravách bylo mu ponecháno
číslo 82 a číslo 106 bylo dáno novostavbě ro-

dinného domku manželů Krpcových na Díl-
kách.

Číslo 107 bylo v domovní reorganizaci
dáno stavbě 52 b) na Podoboří. Stavba v 50.
letech zanikla. Po přestavbě jednoho objek-
tu v bývalém hřebčíně mu bylo toto číslo
popisné dáno. Jsou v něm 4 byty. Vlastní-
kem po roce 1948 byly Státní lesy, nyní jsou
to Lesy ČR.

Číslo 108 bylo v roce 1939 přiděleno stav-
bě 30 a, která vznikla přestavbou konírny
a skladiště u bývalé „palárny“na četnickou
stanici a byt pro vrchního strážmistra.
V roce 1948 připadl objekt Pivovaru Přerov,
v 50. letech bylo prodáno soukromníkům
k bydlení.

Číslo 109 vzniklo přečíslování objektu 30
b), který byl v roce 1921 přebudován z býva-
lé varny „palárny“ na poštovní úřad a byt
pro poštmistra. V roce 1948 přešel do ma-
jetku Pivovaru Přerov, později byl prodán
občanům k trvalému bydlení. Počátkem 60.
let minulého století tam byla umístěna
obecní knihovna.

Číslo 110 bylo původně č. 26 d), které
bylo přistavěno pro provozování holičských
služeb v roce 1923 ke stodole ve dvoře. Pat-
řilo Arcibiskupství olomouckému, od roku
1924 Nadaci Dr. Leopolda Prečana na udr-
žování kostela sv. Václava v Olomouci.
V roce 1948 připadlo jako všechny objekty
hukvaldského dvora Státnímu statku Český
Těšín. Nyní je objekt ve vlastnictví obce.
Holičství tam bylo ve dvou místnostech
v přízemí provozováno do konce 90. let mi-
nulého století. Počátkem 90. let si místnos-
ti v prvém poschodí, které sloužil před tím
k bydlení, pronajala p. Jarmila Kolibová pro
zřízení prodejny obuvi, kterou nazvala Bač-
korka. Po skončení holičství v přízemí si
pronajala i tyto prostory a prodejnu do nich
z patra přestěhovala. Tento objekt nelze
prodat, protože jako bývalý církevní maje-
tek má prodej omezen do vyřešení majet-
koprávních záležitostí mezi státem a církví.

Číslo 111 vzniklo přečíslováním č. 26 a)
— objekt mezi č. 110 a 26 byl v roce 1921
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přestavěn z bývalé stáje pro mladý dobytek.
V roce 1924 připadlo Nadaci Dr. Prečana,
v roce 1948 státu, v roce 1990 byl odkoupen
od tehdejšího okresního národního výboru
do soukromého vlastnictví a část byla pře-
měněna na restauraci, která nese název Hu-
kvaldský dvůr, v části byl ponechán byt.
Tento objekt nesl 2 popisná čísla — 26
a 111. V polovině 90. let bylo tomuto objek-
tu ponecháno číslo 111, číslem 26 byla
označena budova autokarosárny, která
vznikla v areálu bývalého hukvaldského
dvora přebudováním stáje, kterou vybudo-
valo v 70. letech minulého století zeměděl-
ské družstvo.

Číslo 112 bylo přiděleno v roce 1939 ob-
jektu s číslem 26 c), který vznikl v roce 1921
přestavěním bývalé sýrárny na čeledínské
byty. Do konce 70. let minulého století byl
celý k bydlení užíván. Počátkem 80. let byla
ve větší části zřízena prodejna skla podniku
TESCO Frýdek–Místek. Současně tam byla
sběrna oprav obuvi a šatstva pro čistírnu.
Byl ponechán jeden byt. Vlastnictví bylo
stejné jako u předchozích budov. V roce
1990 byla budova prodána do soukromého
vlastnictví. Zůstala tam prodejna, nejdřív
skla, později keramiky a upomínkových
předmětů s názvem Zdenica. V části od
vchodu vpravo byla vybudována restaura-
ce, která nejdříve nesla jméno Gloria, po-
zději byl přeměněn název na Restaurace
u námořníka. Byla rozšířena o uvolněný
byt. V roce 1999 si její provozovatel pronajal
prostory bývalé stáje, které upravil na další
restaurační místnost — vznikla restaurace
Budvarka.

Číslo 113 vzniklo v roce 1939 přečíslová-
ním 26 d) ze stávajícího čeledníku vedle vo-
lárny. V roce 1946 bylo přeneseno na nově
kolaudovanou chatu malíře Jana Václava
Sládka, po přečíslování chat evidenčními
čísly bylo v roce 1975 přiděleno novostavbě
rodinného domku manželů Jurkových,
který byl postaven na pozemku patřícím
k čp. 17.

Číslo 114 vzniklo v roce 1939 přečíslová-
ním č. 26 g), které bylo v roce 1926 přebu-
dováno z „prasatníku“ vystavěného v roce
1899. V roce 1924 připadlo Nadaci Dr. Pre-
čana, v roce 1948 státu. Později bylo prodá-

no pro trvalé bydlení do soukromého vlast-
nictví.

Číslo 115 vzniklo v roce 1939 rozdělením
čísla 28. Bývalá garáž, čeledínský byt
a kolna pro kočáry zůstala pod číslem 28,
druhá část objektu byla očíslována číslem
115. Oba objekty byly po roce 1948 zestát-
něny a v 50. letech prodány do soukromého
vlastnictví a upraveny na trvalé bydlení.
Přední část původního objektu č. 28, který
měl tvar písmene „L“, byla v roce 1925 pře-
měněna na garáže. Po roce 1973 sloužila
potřebám tehdejšího MNV. Než si hukvald-
ští hasiči 1897 vystavěli svou zbrojnici, měl
hasičské nářadí a také stříkačku uskladně-
nou v bývalé kočárovně. Dnes není objekt
spojen s číslem 28, část byla v minulosti
zbourána.

Číslo 116 bylo přiděleno v roce 1940 no-
vostavbě rodinného domku Viktora a Emi-
lie Markových. Domek byl postaven na po-
zemku, který z parcelace velkostatku obdr-
želi manželé Kuběnovi a od nich pak hoza-
koupili František a Antonie Lančovi, rodiče
paní Markové. V 80. letech 20. století byl
domek přestavěn.

Číslo 117 bylo v roce 1939 přiděleno ob-
jektu bývalých parních lázní, které se na-
cházely za domem č. 84 — hostinec
U Uhlářů, který koupil v roce 1931 Vojtěch
Červenka a bývalé lázně přestavěl na dům
k bydlení.

Číslem 118 byla v roce 1942 označena
chata Jarmily Sládkové. Dnešní číslo 118
dostala v roce 1976 novostavba rodinného
domku manželů Hrnčárkových, která byla
postavena na Dílkách na pozemku odkou-
peném od vlastníka MNV.

Číslo 119 bylo přiděleno nejdříve v roce
1942 chatě Jana Hynčice, po přečíslování
chaty evidenčním číslem bylo v roce 1976
dáno novostavbě rodinného domku, který
vybudovali manželé Kubalovi na Dílkách,
na pozemku MNV.

Číslo 120 v roce 1943 obdržela chata Lud-
víka Trubáka, v roce 1967 bylo přeneseno
na novostavbu rodinného domku manželů
Slívových, postaveném na Podoboří na po-
zemku, který patřil k čp. 52.

Číslo 121 bylo přiděleno v roce 1943
chatě Antonína Hoška na Podlesí, v roce
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1968 bylo dáno novostavbě rodinného
domku manželů Adamovských, postave-
ném na Podoboří.

Číslem 122 byla rovněž nejdříve označe-
na chata, postavena v roce 1943 u koupališ-
tě. Jejím vlastníkem byl ing. Rudolf Frei-
wald. V roce 1974 bylo toto popisné číslo
dáno novostavbě rodinného domku man-
želů Kahánkových, který byl postaven o ně-
kolik let dříve, a to rovněž na Podooboří.

Číslo 123 bylo přiděleno v roce 1946 no-
vostavbě rodinného domku manželů Holu-
bových na Mlýnské straně mezi číslem 96
a 6. Byl postaven na pozemku, který patřil
vlastníkům čp. 8. Původní přízemní domek
byl rekonstruován na domek patrový. Rodi-
ně Holubových dodnes patří.

Další popisná čísla byla dána nově posta-
veným domům na Kolonii nebo také Koreji.
O tom v příštím čísle.

Karla Klečková

Výstavba chodníku
na Hukvaldech
se odkládá…

Na šestém zasedání obecního zastupitel-
stva byla schválena další vize výstavby
chodníku, který bude pro pěší přístupovou
cestou z Rychaltic k hradu Hukvaldy. Nově
si celá plánovaná akce vyžádá 4 200 000 Kč.
Došlo ke změně oproti původnímu projek-
tu pokračováním chodníku v Dolním Skle-
nově a výstavbou autobusové zastávky Ry-
chaltice — U dvora. Prostředky na financo-
vání projektu budou použity z grantu
PHARE 2003, doplněné financemi obce
(cca 1 055 000 Kč). Celá stavba bude reali-
zována v roce 2004. Tak představila rada
obce jednu z investičních akcí pro nadchá-
zející rok.

Je však třeba připomenout skutečnost, že
velká část chodníku už mohla být realizová-
na v roce 2003. Současnému vedení obce
byla v první polovině listopadu 2002 předá-
na řádně uzavřená smlouva na grant
z fondu PHARE, která zaručovala financo-

vání stavby. Současně byl předán stavební
projekt včetně stavebního povolení. Nic ne-
bránilo v realizaci stavby, pokud by na práci
minulého vedení plynule navazovala práce
vedení současného, dalo se vše stihnout.
Peníze byly již na obecním účtu, a kdo ví,
kdy zase budou… a jestli.

Rada obce však z nepochopitelných dů-
vodů s realizací otálela. Jednalo se asi pro
obecní pokladnu o bezpředmětnou částku
66 000 eur. Smlouva na grant byla platná od
30. října 2002. Rada se probudila až 13.
ledna 2003, kdy zaslala žádost na Centrum
pro regionální rozvoj v Ostravě na prodlou-
žení termínů s novým harmonogramem pl-
nění, který nebyl nikdy potvrzen a ze strany
obce plněn. Dále projekt bez dalších urgen-
cí klidně spal. Až 31. ledna 2003 došlo k po-
sunu, kdy rada uzavírá smlouvu o dodávce
služeb s Třanovice služby, o.p.s. na zpraco-
vání dokumentace pro výběrové řízení, pří-
pravu, organizaci a provedení výběrového
řízení na dodavatele prací pro realizaci pro-
jektu „Výstavba komunikace pro pěší turis-
tiku v Hukvaldech“, jak se původní projekt
jmenoval. Smlouva o dodávce služeb měla
být splněna do konce měsíce března 2003.
Její skutečné splnění nastalo až v polovině
měsíce května, což je jeden a půl měsíce po
sjednaném termínu. Částka 31 500 Kč za pl-
nění v termínu však byla vyplacena bez pe-
nalizace v plné výši. Vadou bylo i to, že
smlouva o dodávce služeb nebyla uzavřena
v souladu s harmonogramem přiloženým
k žádosti o prodloužení termínu. Řádné pl-
nění dodávky služeb bylo sjednáno na 31.
březen 2003, prodloužení termínu výběro-
vého řízení bylo stanoveno na konec února
2003. To, kdy smlouva na dodávku prací
s vítězem výběrového řízení byla skutečně
podepsána, se zatím nepodařilo zjistit dle
zprostředkovaných informací je v Praze.

Závěr celé kauzy je kurzovní ztráta cca
15 000 Kč, ztráta cen zmařeného projektu
31 500 Kč a vrácený grant PHARE 2000 činí
66 000 eur (cca 2 mil. Kč). To vše sečteno je
ztráta pro obec zásluhou špatného mana-
žerování projektování současnou radou
a neprofesionálního přístupu obecního
úřadu.
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Na pátém zasedání zastupitelstva obce

sehrála rada hezké „divadélko“ s cílem vyvi-
nit se z této pro ni prekérní situace. Snahou
bylo, a je, převést aspoň část viny na minu-
lé vedení obce a na jiné… Vrcholem bylo
hlasování o kurzovní ztrátě na vracené do-
tace. Tím se radní prozradili, že vůbec pod-
mínky grantu nečetli a nerozumí tomu ani
paní účetní, která byla v té věci na školení.

Nám občanům nezbývá, než věřit, že
rada bude na obnoveném projektu praco-
vat mnohem usilovněji, a že děti, občané,
chodci a turisté se na Hukvaldech budou
cítit bezpečněji, jak již dávno tomu je
v okolních obcích.

Glosa na závěr: naše obec není tak boha-
tá, aby si mohla dovolit zadlužovat obec
tím, že musí vracet dotace a hradit zmařené
projekty.

Ing. Luděk Žáček, zastupitel obce

chem Mistrovy hudby z CD a videoprojekcí
trávili hosté i několik hodin. Rovněž značně
ocenili možnost zakoupení publikací, po-
hlednic, fotografií, brožurek, kalendáře,
plakátů a jiných propagačních materiálů,
hlavně však hosty uspokojila široká nabíd-
ka téměř kompletního díla Leoše Janáčka
na CD nosičích, některé tituly dokonce
v několika verzích i z hlediska historického
(přepis z analogových desek).

Nebojím se tvrdit, že i v mezinárodním
měřítku je zdejší prodejna svým způsobem
ojedinělá, navíc — vše za velmi přijatelné,
dotované ceny.

Již v úvodu jsem se zmínil, že Památník
Leoše Janáčka chápe značná část veřejnosti
v širších souvislostech kulturních, etnogra-
fických i společenských. Důkazem jsou ne-
sčetné debaty, diskuze i přednášky o histo-
rii Hukvald, zdejšího hradu, historii a životě
okolních vesnic, měst a v poslední řadě
stále více diskutovaná a dosud definitivně
nevyjasněná otázka vzniku a historie Laš-
ska. Tato problematika bude podrobněji
zpracována v letním čísle Hukvaldského
občasníku.

Do začínající jubilejní koncertní sezony
(150 let od narození Leoše Janáčka), která
byla již zahájena 3. února koncertem Janáč-
kovy filharmonie Ostrava v sále základní
školy, přeji čtenářům, aby měli dobrou ná-
ladu, čas a hlavně zájem a chuť navštívit co
nejvíce určitě vysoce kvalitních koncertů
v rámci festivalu Janáčkovy Hukvaldy
i mimo něj a v neposlední řadě spokojenost
z návštěvy Památníku Leoše Janáčka.

Karel Dohnal
(autor je správcem Památníku L. Janáčka)

KKKKuuuu llll tttt uuuu rrrr aaaa

Památník
Leoše Janáčka

Památník Leoše Janáčka se stále více do-
stává do povědomí veřejnosti, jako jedno
z významných kulturních zařízení, nejen
regionálního významu. Zájem logicky větši-
nou hudebně zaměřených klientů téměř
z celého světa je toho jednoznačným důka-
zem.

Od 21. ledna do 5. února 2004 probíhal
v Brně mezinárodní hudební festival Janáč-
kovo Brno 2004. Převážná část zahranič-
ních hostů, návštěvníků brněnského festi-
valu, projevila zájem navštívit Janáčkovy
rodné Hukvaldy. Navzdory mrazivému po-
časí přišlo do Janáčkova domku téměř 150
zahraničních hostů, nejvíce z Anglie, Ně-
mecka, Rakouska a Švýcarska.

Po generální rekonstrukci v roce 2000 je
v Památníku Leoše Janáčka zajištěn provoz
i v zimním období. V lednu vítaly hosty
navíc nově vymalované prostory. Ve vysoce
estetickém prostředí umocněném posle-
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18. vánoční koncert

18. vánoční koncert pěveckého sdružení
a komorního orchestru Kopřivnice se konal
v sobotu 27. 12. 2003 v kostele sv. Mikuláše
v Rychalticích. Venkovní teplota se pohybo-
vala kolem nuly, bylo sucho, po sněhu ani
památky. Mohutné těleso čítající kolem 60
účinkujících přivedl sbormistr a vůdčí
osobnost pěveckého sdružení Pavel Al-
trichter. Program zahrnoval díla např.
Adama Michny, Antonína Tučapského, W.
A. Mozarta, Josefa Grubera. Závěrem byla
provedena Valašská mše jitřní z roku 1777
od frenštátského učitele Václava Mlýnské-
ho. Ze sólistů zaujali Mořic Jurečka, Jiří Gřes
a Marcela Šumberová. Byla to nádherná
oslava vánoční události, kdy Slovo se stalo
tělem. Zaplněný kostel nakonec odměnil
účinkující zaslouženým potleskem a zazpí-
val ve stoje spolu se sborem vánoční hym-
nus Narodil se Kristus Pán.

Petr Bujnoch

„Narozen
na Hukvaldech“

Pod tímto názvem se uskutečnil 3. února
2004 ve společenském sále Základní školy
Leoše Janáčka zahajovací koncert k osla-
vám 150. výročí narození hudebního skla-
datele a hukvaldského rodáka Leoše Janáč-
ka. Byl to zároveň první koncert na Hukval-
dech v rámci Roku české hudby.

V zahajovacím koncertu s výše uvedeným
názvem, který se konal pod záštitou staros-
ty Petra Sobotíka, se představila Janáčkova
filharmonie Ostrava. Pod taktovkou ru-
munského dirigenta Radu Popa zazněly
v programu Lašské tance Leoše Janáčka —
Čeladenský a Pilky, Chopinův Koncert pro
klavír a orchestr č. 2 v podání sedmadvace-
tileté korejské klavíristky Ziwon Lee, Ru-
munská rapsodie Georga Unesca a Uherská
rapsodie č. 2 Ferenze Lista. Na programu se
hlavní měrou podílel ředitel Janáčkovy fil-
harmonie Ostrava Doc. Jan Hališka. Mode-
rátorem večera jsem byl já, ostravský herec

Pavel Handl, a musím konstatovat, že pro
všechny účinkující a věřím, že i pro poslu-
chače, byl koncert krásným zážitkem. Skvě-
lé publikum a nádherné prostředí vašeho
společenského sálu vám mohou závidět
i v leckterých velkých městech. Prostředí
skutečně důstojné pro kulturní akce. A že se
zde mohou konat i koncerty větších těles,
o tom se účastníci přesvědčili. Vždyť or-
chestr, který ve svém názvu nese jméno va-
šeho rodáka, byť hrál v menším padesáti-
členném obsazení, se vešel na jeviště
i s koncertním křídlem. Sponzorem tohoto
koncertu byla společnost VEHA z Frýd-
ku–Místku. 

V měsíci dubnu se ve vašem společen-
ském sále uskuteční koncert nazvaný
„Pocta Leoši Janáčkovi“ a vím od vašeho za-
stupitele pana. Bernatského, který je „du-
chovním otcem“ těchto koncertů, že již má
sponzorsky zajištěn i tento druhý koncert.
Tentokrát bude sponzorovat p. Ronald A.
Adams bydlící na Hukvaldech.

Na měsíc červen připravuje základní
škola koncert hukvaldských rodáků, ve kte-
rém se představí absolventi hudebních škol
z obce Hukvaldy. Oslavy vyvrcholí v létě festi-
valem Janáčkovy Hukvaldy.

Závěrem bych chtěl poděkovat všem hu-
kvaldským a zejména pořadatelům za milé
a pohostinné přijetí.

Pavel Handl

Novinky v obecní
knihovně

Murphyho zákony: Všechno na světě je
důležité jen potud, dokud se to neukáže být
absolutně zbytečné.

Obecní knihovna představuje knihy nově
zakoupené pro I. čtvrtletí roku 2004:

Pro malé čtenáře je to kniha Medvídci
hledají poklad. Pro dospělé čtenáře, kteří
mají v oblibě romantické příběhy a příběhy
o lásce, jsou to tyto tituly:

Američanky v Paříži, autorka Anne Jurdi-
nová, Bez šlechtického titulu, napsala Jes
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Manová, Obětní beránek, Daphne du Mau-
rier, Jaro ve znamení skopce je od Dorothy
Dunnett, Otrokyně lásky a Milovat znovu
napsala Bertrice Small, oblíbená a hodně
čtená autorka. Prokletí minulosti je román
od Madeleine Brentové. Divoký tymián je
kniha další oblíbené autorky Rosamunde
Pilcherové, kterou znáte také prostřednic-
tvím mnoha filmů, uváděných televizí,
které byly podle jejich knih natočeny. Hol-
lywoodské děti napsala Jackie Collins, rov-
něž žádaná spisovatelka, a román Odvaha
snít je od Nory Robertsové. Česká autorka
Soňa Štroblová napsala román Hra o slávu.
Příběh Tajemný cizinec napsala Mary Jo
Putneyová, Záblesk něhy J. A: Krenzová, Vi-
kingův plášť Elizabeth Chadwicková a Kar-
neval M. R: Lovrincová.

Zaprodanci od Davida Morella a Zákony
otců, který napsal Scott Turow.

Čtenáři si také mohou půjčit ze čtyř nově
pořízených knih, které vychází pod názvem
Nejlepší světové čtení v The Reader_s Di-
gest. V každé knize jsou čtyři tituly, jsou za-
stoupeni různí autoři — Higgins, Clarková,
Pilcherová, Francis, Cook, Marshall a další.
Zajímavé jsou i tituly — namátkou Černý
baron, Patříš mi, Zimní slunovrat…

Výběr knih snad čtenáře zaujme. novinky
budou v knihovně k dispozici od měsíce
března. A ještě upozorňuji na nová periodi-
ka — Westerny a Doktor Stefan Frank.

Nakonec ještě jeden citát: To, co si nejvíc
přejete, k vám nikdy nepřijde. To druhé na-
opak přijde samo.

Stanislava Fojtíková, účetní ZŠ

Vážení čtenáři
Od 6. ledna 2004 došlo ke změně provozu

obecní knihovny. Od uvedeného data je
převedeno půjčování knižního fondu přes
počítačový program Clavius. Vzhledem
k tomu, že někteří z vás (dospělí i mládež)
jste nevrátili dosud knihy vypůjčené v roce
2003, je žádoucí, abyste tak učinili nejpo-
zději do poloviny března.

Připomínáme čtenářům, že při první le-
tošní návštěvě knihovny je potřeba uhradit
registrační poplatek na rok 2004, a to do-
spělí 50 Kč, mládež a studenti 20 Kč.

Za pochopení a spolupráci děkuji.
Svatava Hrabovská, knihovnice

Nástěnka v chodbě s kresbami hukvaldské-
ho hradu

Nechybí ani nové historické romány:
Normana Spirauda Druidský král, Vraždy
v rodě Habsburském Sigrid-Marie Grösin-
gové. V nabídce je i velmi lákavý titul Ne-
mocnice na kraji města po 20 letech. Další
česká autorka — Irena Obermannová na-
psala román Deník šílené manželky. Od au-
tora bestselleru Love story Ericha Segala
jsme pro naši knihovnu zakoupili román
Doktoři. Jak název napovídá, je z lékařské-
ho prostředí a jistě se bude líbit. Stejně jako
detektivka známé spisovatelky Nagio Mars-
hové Příliš mnoho konstáblů, také thriller
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Hukvaldský občasník
na internetu

Tiskárna a nakladatelství Beatris, která
zpracovává a tiskne Hukvaldský občasník
vydávaný Obecním úřadem na Hukval-
dech, oznamuje, že na svých internetových
stránkách www.beatris.cz uvedla do pro-
vozu elektronický archiv všech periodic-
kých tiskovin, které kompletně zpracovává.

Na uvedené adrese v oddíle „z naší
dílny/periodické tiskoviny“, tak návštěv-
ník může rychle vyhledat elektronickou
verzi (ve formátu PDF) jakéhokoli čísla
Hukvaldského občasníku včetně jeho

příloh od roku 1999 až po současnost.
Elektronický formát PDF je čitelný díky
jednoduchému volně dostupnému pro-
hlížeči tohoto elektronického formátu na
všech běžně použivaných osobních počí-
tačích a jejich operačních systémech.
Tento formát rovněž zaručuje zachování
stejné grafické podoby jako u tištěné
verze při mimimálních nárocích na veli-
kost jednotlivých souborů — tzn. jednotli-
vých čísel Hukvaldského občasníku
v elektronické podobě. Odkaz na tento
elektronický archiv bude také umístěn na
oficiálních internetových stránkách Obce
Hukvaldy www.hukvaldy.cz

Další důležitá funkce, kterou nabízí tento
elektronický archiv, umožňuje všem, kdo
mají přístup k internetu a mají zřízenou
e-mailovou adresu, zaslat aktuální Hu-
kvaldský občasník v elektronickém formátu
PDF, vždy zcela automaticky a pravidelně
na zadaný e-mail. Aktuální číslo však bude
zasíláno záměrně se zpožděním, z důvodu
zvýhodnění čtenářů, kteří si zakoupili toto

vydání občasníku v papírové podobě. Tato
automatická funkce však už vyžaduje zare-
gistrování uživatele. Na registračním for-
muláři (odkaz ve spodní části okna archivu
periodik) vyplní zájemce své jméno, pří-
jmení, e-mail a heslo. Vyplněný formulář po-
tvrdí a obdrží obratem do své e-mailové
schránky o tomto úkonu zprávu. Tu je nutné
potvrdit. Pak už je možné na stejném formu-
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láři se přihlásit jako registrovaný uživatel
a po vložení zvoleného hesla a e-mailu si vy-
brat titul periodika, který máte zájem odebí-
rat v elektronické podobě. Toto nastavení
může uživatel, libovolně, kdykoli (opět po
zadání hesla ae-mailu) měnit nebo úplně zrušit.

Na internet. stránkách www.beatris.cz
návštevník nalezne informace i o ostatních
aktivitách Tiskárny a nakladatelství Beatris
v oblasti kompletního zpracování maloná-
kladových tiskovin, ceník a možnosti expres-
ního digitálního tisku, vysokokapacitního
kopírování z dodaných předloh či dat.

Dále textové i obrazové informace z naší
nakladatelské činnosti — o projektu »Putu-
jeme po hradech a zámcích« — řadě vlasti-
vědných průvodců včetně edičního plánu
a řadě pohlednic — dobových rekonstrukcí
hradů, vydáváných ve stejnojmenné řadě.

Věříme, že tyto nové služby, vám čtená-
řům, užitečným způsobem doplní a rozšíří
možnosti klasického papírového Hukvald-
ského občasníku, se kterým se již léta pravi-
delně setkáváte.

Za Tiskárnu a nakladatelství Beatris
Radim Mohyla
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Plán činnosti
Odboru KČT TJ
SOKOL Hukvaldy
pro rok 2004
13. 27. 3. 5. ročník pochodu „Vý-

stupy na kopce kolem
naší obce“

14. 17. 4. Zahájení sezóny pěší tu-
ristiky — výlet do Beskyd

15. 24. 4. 3. turistický večírek
16. 15. 5. 23. ročník pochodu „Po

zarostlém chodníčku“
17. 12. 6. Zájezd pro rodiče s dětmi
18. 4. 7. Cyklistický výlet
19. 25.—28. 8. Turistický zájezd Pienin-

ský národní park.
10. 25.—26. 9. Turistický zájezd Bílé Kar-

paty II
11. 28. 10. Podzimní pochod „Po za-

rostlém chodníčku“
12. 13.—14. 11. Zakončení sezóny pěší tu-

ristiky na Skalce
13. 4. 12. Sedmý noční výstup na

Palkovické hůrky za Mi-
kulášem a čerty

14. prosinec Valná hromada

Odešel nám
kamarád

V sobotu 27. prosince 2003 jsme se na ry-
chaltickém hřbitově rozloučili s panem
Zdeňkem Adamovským, předsedou teniso-
vého oddílu a místopředsedou Tělovýchov-
né jednoty SOKOL Hukvaldy. Zdeňkova
náhlá smrt, krátce po jeho 51. narozeni-
nách, hluboce zasáhla nejen jeho blízkou
rodinu, ale i všechny sousedy, přátele
a sportovní veřejnost naší obce.

Byl to právě sport a hlavně tenis, ve kte-
rém našel v posledních letech svou zálibu

a ve kterém i v rámci obce vynikl. Po fotba-
lových začátcích v mládí se vrátil ke sportu
jako třicátník a začal se věnovat tenisu. Mo-
tivem byly možná jeho děti, které začínaly
pinkat na hukvaldském kurtě a v tělocvičně.
Zdeněk sledoval jejich sportovní růst a ten
vydatně podporoval. Začal doprovázet žáky
na soutěžních utkáních a postupně se stá-
val i funkcionářem. Ve stejnou dobu zkusil
i sám hrát a po několika sezónách se proje-
vila jeho vytrvalost v tréninku, soutěživý
duch a vůle dále růst a vítězit. V roce 1990
již dosáhl prvního vítězství v tenisovém Mi-
nicupu. Později začal tenisu věnovat stále
více času a jeho nejčastějším soupeřem se
stal syn Radim, který ho nakonec sportovně
přerostl a porážel. Těšilo ho to a asi jeho
nejšťastnějšími chvilkami byla jejich spo-
lečná vítězství ve čtyřhrách a v Minicupu.
Pro Zdeňka byla nejúspěšnější sezónou ta
v roce 2002, když jako padesátiletý vyhrál
všechny oddílové turnaje. Na snímku naho-
řeho můžeme vidět s ing. Kunčickým s tro-
fejí za vítězství ve čtyřhře mužů.

SSSSpppp oooo rrrr tttt

První a druhá akce již proběhla.
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Zdeněk nebyl členem tenisového oddílu,

který se stará jen o sebe a svou rodinu. Za-
pojil se aktivně do práce výboru, přivedl na
hřiště další kamarády, v zimě organizoval
cesty do tenisových hal, pořádal turnaje,
staral se o občerstvení a v posledních letech
odpracoval vždy nejvíce brigádnických
hodin. Vyvrcholením bylo pak v roce 1999
jeho zvolení předsedou tenisového oddílu
a v roce 2002 místopředsedou TJ SOKOL.
V těchto funkcích se nadchl pro dokončení
druhého rozestavěného kurtu, což se mu
v roce 2002 skutečně podařilo. Dokázal pro-
budit v oddíle pracovní nadšení, přitáhl
sponzory a pomocníky z řad dalších spor-
tovních příznivců. On sám a my s ním jsme
z hotového díla měli velkou radost. Také ve
výboru TJ nebyl pouze „do počtu“ a vý-
znamně přispěl k úspěšné (po několik let
oddalované) kolaudaci garáže TJ, angažoval
se v organizaci plesů a nakonec se zapálil

pro rekonstrukci šaten a vybudování divác-
kého a společenského zázemí na fotbalo-
vém hřišti. Jsem rád, že jsem mu byl nablíz-
ku a vím, že se těšil z toho, když se lidé
dobře baví a že je jak říkal „pohodička“.

Ve Zdeňku Adamovském jsme ztratili na-
dšeného sportovce a obětavého organizá-
tora, člověka vzácných kvalit, který nemyslí
jen na sebe, ale snaží se pracovat i pro
dobro druhých. Za mé téměř třicetileté pů-
sobení ve sportovních funkcích v naší obci
mohu bez nadsázky prohlásit, že to byl
jeden z nejobětavějších členů a funkcioná-
řů TJ SOKOL! Ti z nás, kteří jsme se mohli se
Zdeňkem blíže seznámit a spolupracovat
jsme přišli o milého a veselého společníka
a přítele.

Pan Zdeněk Adamovský se ve svém nepří-
liš dlouhém životě dotkl pozitivně životů
mnoha z nás. Nezapomeňme na něj!

Prof. Ing. Tomáš Elbel, CSc.

Tenisté na valné
hromadě

Tenisté uskutečnili svou valnou hromadu
14. 2. v hostinci U zastávky. Zúčastnilo se jí
14 členů a l host. Schůzi řídil pan ing. Lubo-
mír Drlík.

Po krátké vzpomínce na zesnulého před-
sedu oddílu pana Zdeňka Adamovského
následovala zpráva o činnosti za rok 2003
přednesená místopředsedou panem ing.
Tomášem Elbelem. V roce 2003 si členové
oddílu připomínali 25 let činnosti a usku-
tečnilo se v něm 6 turnajů, z toho ve třech
zvítězil Radim Adamovský, který se tak stal
nejúspěšnějším hráčem. Oddíl měl v roce
2003 41 členů, z toho 9 členů tvoří dorost
a žactvo, které již několik let vede paní
Ivana Kapsiová a kromě nich připravovala
i řadu nových tenisových žáků. Její odcho-
vanci Ondřej Strakoš a Dalibor Fabriger se už
začali prosazovat i proti dospělým hráčům.

Také brigádnická činnost byla v roce 2003
bohatá. Podařilo se vyměnit pletivo na „sta-

rém“ dvorci, natáhnout ochranné sítě na
zadních plotech, přeložení vodovodu ke
kropení a vůbec úprava dvou kurtů zname-
ná více práce. Nejvíce brigádnických hodin
odpracoval pan Zdeněk Adamovský.

Pan Martin Korneta přednesl plán spor-
tovních akcí a brigádnických aktivit v roce
2004. Valná hromada tyto plány schválila.

Nakonec byl zvolen nový devítičlenný
výbor ve složení: R. Adamovský, L. Baturná,
L. Drlík, T. Elbel, M. Hložanka, J. Janošek, I.
Kapsiová, M. Korneta a O. Větřil. Do výboru
se vrátili 2 dlouholetí zkušení funkcionáři,
dále jsou v něm 3 členové střední generace
a 3 členové do 30 let. Přínosem jistě bude
vstup 2 žen do výboru.

Bezprostředně po schůzi se sešel nový
výbor a do čela zvolil dlouholetý tandem: T.
Elbel (předseda) a L. Drlík (místopředseda
a hospodář). Výbor tím vsadil na známé
funkcionáře, ale jak bylo uvedeno výše,
jeho dvě třetiny tvoří mladí členové, kteří by
měli za dva roky, až se bude volit nový
výbor, převzít vedení oddílu plně do svých
rukou.

Tomáš Elbel
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Turisté o Vánocích
Zřejmě každý si přeje prožít vánoční svát-

ky a volné dny na přelomu roku tak, aby se
cítil co nejlépe a načerpal nové tělesné i du-
ševní síly. Hukvaldští turisté udržují již po
dlouhé roky určitý rituál, který jim dává
možnost prožít toto krásné roční období
v přírodě na neformálních i organizova-
ných akcích. Štědrý den je tím prvním, kdy
po dnech usilovného uklízení, nakupování
a vymýšlení dárků nastává čas na výlet.
I loni si poměrně početné skupiny vyšly
přes oboru nebo přes Palkovické hůrky do
Kozlovic, kde se sešli v restauraci „U dvora“
na krátké posezení u „štědráka“. Po odpo-
činku a družné zábavě jsme si navzájem
popřáli pěkné prožití vánočních svátků
a opět individuálně se rozešli domů. Naše
skupina pokračovala přes oboru s krátkým
zastavením ke gratulaci s rodinou pana
Koutného. Na závěr cesty jsme na hukvald-
ském hřbitově rozsvítili svíčky na hrobech
zesnulých příbuzných. To už se blížila 15.
hodina byl nejvyšší čas vrátit se domů k pří-
pravě štědrovečerní hostiny.

Dalším zpestřením vánočních svátků
byla Štěpánská zábava, kterou připravil pan
Kuchař v hostinci „Na koupališti“, kde se
znovu setkáváme se sousedy a přáteli.

V pondělí 29. 12. se uskutečnila v klubov-
ně seniorů valná hromada KČT. Mile nás
zde překvapila nová televize a video. Jsme
rádi, že i my můžeme využívat tuto spole-
čenskou místnost. Zpráva o činnosti byla
opět doprovázena video kronikou z akcí
roku 2003. Valné hromady se zúčastnilo 31
členů a 4 hosté. Byl schválen plán činnosti
pro rok 2004 obsahující 14 akcí a zvolen
nový desetičlenný výbor, který kromě dosa-
vadních členů doplnil pan Drahoslav Koval.

A byl tady Silvestr! Stejně jako v minulých
letech velká skupina Hukvalďanů vyrazila
do okolní přírody. V dřívějších letech se
chodilo přes oboru „do Harabiša“ v Měrko-
vicích. Několik let se už ale chodí různými
cestami přes Fojtovy vrchy na Hájov, kde se
v odpoledních hodinách schází až 80 výlet-

níků. Přesto, že v sále Kulturního domu po-
řádá pan Kuchař Silvestrovskou zábavu,
byli jsme vždy vítanými hosty. Tady na nás
začíná působit silvestrovské veselí. V pozd-
ních odpoledních hodinách jsme si popřáli
vše nejlepší do nového roku a rozešli se
k individuálnímu prožití Silvestrovské noci.
Mnozí se však potkali znovu o půlnočním
přípitku u obecního úřadu nebo na Fojto-
vých vrchách. Noc pak byla krátká. Ráno
jsme opět vyšli do přírody na „Novoroční
výstup na Kubánkov“.

Přes nepřízeň počasí, mráz a spoustu no-
vého sněhu se nás na vrcholu sešlo kolem
tří set. Nejpočetnější byli Palkovičtí, hodně
turistů přišlo z Fryčovic, Myslíka a Kozlovic.
Z naší obce došlo více než 50 účastníků.
Starosta z Palkovic zajistil vatru, dechovou
hudbu a příjemné občerstvení s teplými
nápoji v KRMELCI. Letos přijeli i jezdci na
koních, brodili se hlubokým sněhem, který
jim odlétával od kopyt vysokými oblouky
a svítil na potemnělé obloze. Překrásná no-
voroční idyla — kéž by bylo více takových
dnů! Tímto výšlapem se náš odbor KČT při-
pojil k akci ústředí, které vyhlásilo na tento
den celostátní „Novoroční čtyřlístek“,
o němž jsme vás již informovali v minulém
čísle. Dva naši členové pan Tomáš Elbel
a paní Marie Kročová jako pověřené osoby,
obešli účastníky s pokladničkami Nadační-
ho fondu Českého rozhlasu. Ti co přispěli
minimálně 20 korun, dostali za odměnu
odznak a kalendářík, celkem jich bylo vydá-
no 120 kusů. Vybrané peníze — 2752,50 Kč
— jsme odeslali na sbírku SVĚTLUŠKA,
která je určena na pomoc nevidomým
a těžce zrakově postiženým lidem.

Sněhová nadílka, která přišla koncem
roku, byla vítána všemi lyžaři. V pátek 2. 1.
byl zahájen provoz lyžařského vleku. Nej-
dříve bylo nutné upravit nástupní stanici
a ušlapat svah. Snowboardisté vybudovali
skokánek. O víkendu již probíhal normální
provoz. Zatím jsme letos lyžovali pouze dva
víkendy, ale i tomu jsme rádi, protože loni
nebyl vlek pro špatné sněhové podmínky
vůbec v provozu. Jak je z toho vidět turisté
nezahálejí ani o Vánocích. Vždyť krásné
prostředí naší obce a jejího okolí k výletům
přímo vybízí.

Jiří Strakoš, předseda KČT
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Kalendárium
Dne 22. února jsme vzpomenuli nedoži-

tých 95. narozenin akademického malíře
Jana Václava Sládka, našeho rodáka, ctitele
Leoše Janáčka. Máme ho v povědomí nejen
jako malíře, ale i také jako autora literárních
děl. Však kdo by neznal jeho Hukvaldské
miniatury, Hukvaldské siluety a další díla.
Jsou spjata především s Janáčkem, a také
s dalšími osobnostmi a krásnou přírodou
na Hukvaldech i v jeho okolí.

Připomeňme si, že tento umělec se na
Hukvaldech narodil, vyrostl v rodině hajné-
ho a kastelána na hukvaldském hradě, stu-
doval na gymnáziu v blízkém Příboře,
potom v Praze, nejdříve na Umělecko-prů-
myslové škole a filozofii a také na technice.
Do rodného kraje se vrátil, tady tvořil. Na-
příklad cyklus Ocelové město, za který ob-
držel cenu města Ostravy. Podstatnou část
svého výtvarného díla věnoval Janáčkovi,
jehož hudba ho inspirovala a kterou přetvo-
řil v symfonie barev. Na jeho obrazech je
také zachycena hukvaldská krajina.

Profesor Leopold Čada osobnost Jana
Václava Sládka charakterizoval slovy:
„A jestliže mají umělci hodně lásek, Jan
Václav Sládek má především dvě lásky. Jsou

to Hukvaldy a Leoš Janáček. Jim zasvětil své
umění. Více umělec svému kraji a jeho lidu
dát nemůže. Proto se stal synem svého rod-
ného kraje v tom plném slova smyslu.“

Mistru Janu Václavu Sládkovi bylo uděle-
no čestné občanství tehdy ještě Sklenova
v roce 1969 u příležitosti jeho 60. narozenin
a obnoveno v roce 1984 po změně názvu
obce na Hukvaldy k jeho 75. narozeninám.
Naši vzpomínku si u příležitosti výročí
svých narozenin a také v roce 150. výročí
narození Leoše Janáčka a Roku české hudby
právem zaslouží.

Karla Klečková

VVVVíííítttteeee,,,,    žžžžeeee…………

Zlatý oříšek 2003
Již několik let se v brněnském studiu

Typos schází jedenkrát za rok 30 nominova-
ných dětí, které něčím vynikají. Letos byly
do tohoto finále odbornou porotou vybrá-
ny jak děti, které vynikají v nejrůznějších
oborech a svým koníčkům se věnují tak dů-
kladně, že se mohou pochlubit mnoha ús-
pěchy, tak i děti, které se ve svém volném
čase pokusily udělat něco pro druhé. Mezi
30 nejlepšími jsou také děti, pro které bylo
díky jejich handicapu mnohem těžší vynik-

nout. Soutěž nejen oceňuje ty nejlepší, ale
snaží se inspirovat další děti a jejich rodiče
k smysluplnému využívání volného času
a snad i k pomoci druhým.

Zlatý oříšek 2003 byl Českou televizí vysí-
lán 1. ledna před projevem prezidenta re-
publiky. Mezi třicet finalistů byla vybrána
i devítiletá Gabriela Jílková z Hukvald, a to
díky úspěchům, kterých dosáhla svou hrou
na cimbál. V roce 2003 vyhrála ve své kate-
gorii všechny soutěže, kterých se zúčastni-
la, hrála na několika koncertech, a to jak só-
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lově, tak s dětskou cimbálovou muzikou
z Kopřivnice, v níž již tři roky hraje, psaly
o ní noviny a časopisy, dostala se na titulní
stranu dětského časopisu Dáda, natáčela
v kabelové televizi. Pro její talent si ji dva-
krát do pražského studia pozvala i Dáda
Patrasová, moderátorka dětských pořadů.
Gábinku Jílkovou na Zlatý oříšek nomino-
vala paní režisérka Hana Pinkavová ze
Zlína.

Jen pro informaci?
Ten, komu není lhostejný život v obci, ví,

že naše vesnice vloni musela vrátit finanční
prostředky z Evropské unie na stavbu ko-
munikace pro pěší turistiku (chodník). Do-
volte, abych (ze svých zkušeností z funkce
v zaměstnání) informoval o možnostech
získávání peněz z fondů Evropské unie (do
kterých samozřejmě naše republika, potaž-
mo každý občan, bude přispívat).

Především: Novou implementační agen-
turou, která přijímá žádosti o poskytnutí
podpor z fondů EU, se stala CzechInvest
(kontakt: www.czechivest.org).

I po vstupu do EU (s největší pravděpo-
dobností od 1. 5. 2004) mohou podávat
obce a města žádosti o nevratné dotace.

Pro obce a města bude možné využívat
prostředků z následujících operačních
programů:

• společný regionální operační pro-
gram — garant: Ministerstvo pro míst-
ní rozvoj;

• operační program infrastruktura —
garant: Ministerstvo životního prostředí;

• operační program průmysl a podni-
kání — garant: Ministerstvo průmyslu
a obchodu.

V rámci těchto programů je možné žádat
o dotace na následující typy projektů:

Společný regionální operační program:
— rozvoj dopravy v regionech;
— rozvoj informačních a telekomunikač

ních technologií;
— regenerace a revitalizace vybraných měst;

Nad celým projektem, který se uskuteč-
ňuje za podpory Ministerstva školství mlá-
deže a tělovýchovy a Ministerstva kultury,
převzala záštitu manželka premiéra repub-
liky paní Viktorie Špidlová. Jedná se o spo-
lečný projekt České televize (Televizního
studia Brno), Českého rozhlasu Praha
a agentury Gemma. Pořad uváděla Eva
Brettschneiderová s Petrem Horkým.

Blanka Dreslerová, IC Kopřivnice

— infrastruktura pro rozvoj lidských zdro-
jů;

— podpora sociální integrace;
— posílení kapacity místních orgánů pro

realizaci programů EU;
— rozvoj služeb pro cestovní ruch.

Operační program infrastruktura
— realizace ochranných opatření a do-

pravní sítí k zabezpečení ochrany život-
ního prostředí;

— obnova environmentálních funkcí
území;

— zlepšování infrastruktury ve vodním
hospodářství;

— zlepšování infrastruktury ochrany
ovzduší;

— nakládání s odpady a odstraňování
starých zátěží životního prostředí

Operační program průmysl a podnikání
— rozvoj podnikatelské infrastruktury

(průmyslové zóny).
Problematika využívání strukturálních

fondů EU a přípravy projektů je velmi složi-
tá a vyžaduje mnoho práce. Faktem ale zů-
stává, že finanční prostředky v řádu milio-
nů eur ve fondech jsou a záleží jen na ši-
kovnosti žadatele. Doufejme, že alespoň na
část peněz dosáhne naše obec. Ostatně —
jak již bylo řečeno — fondy Evropské unie
budeme po vstupu spolufinancovat (ze-
jména prostřednictvím daně z přidané
hodnoty) i my.

doc. Ing. Jan Široký, CSc. 
analytik Magistrátu města Ostravy

e-mail: jsiroky@mmo.cz
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15,6 %, ve druhém 15,2 %. Mezi 60 až 70 lety
žilo ke konci roku v naší obci 188 občanů
(9,9 %), mezi 70 až 80 lety 155 (8,1 %), mezi
80 až 90 lety 64 (3,4 %) a nad 90 let 2 občané.
Sečteme-li poslední čtyři věkové kategorie
— to znamená věk nad 60 let — dojdeme
k tomu, že seniorů je 409, což je 21,4 %.

V roce 2003 se narodilo 15 dětí — 10
chlapců a 5 dívek. První dítě roku 2003 jsme
přivítali již v polovině ledna. Patnácté se
narodilo k Vánocům — 17. prosince.

V roce 2003 zemřelo 19 spoluobčanů,
mezi nimi i po několik let naše nejstarší ob-
čanka paní Anežka Sasínová … ve věku 99
let.

Do obce se přistěhovalo 35 osob, z toho 5
do domu s pečovatelskou službou. Odstě-
hovalo se 34 občanů, z toho 7 děti do 15 let.

Marta Sobotíková

Kolik nás je?
K 31. prosinci 2003 byl počet trvale bydlí-

cích občanů naší obce 1908, což je o 3 méně
než v předchozím roce. Z toho je 789 mužů,
840 žen a 279 dětí do 15 let, to je necelých
15 % z celkového počtu obyvatel, to není
zrovna potěšující počet. Už proto, aby nám
nepřebývala místa ve škole.

Pokud jde o věkové složení: dětí do 10 let
bylo 164, to je 8,6 %, od 10 do 20 let 219, což
je 11,5 %. V další věkové kategorii — mezi 20
a 60 lety — bylo 1116 obyvatel, což je 58,5 %
z celkového počtu. V této skupině je téměř
stejný počet obyvatel ve věku mezi 20 až 30
lety a mezi 50 až 60 lety — v prvém případě

Jak plodný na nové
občánky Hukvald
bude rok 2004?

Těžko říct. Ale stejně jako vloni přivítáme
malé spoluobčánky v březnu a v září. O pro-
gram se postarají žáci MŠ a ZŠ L. Janáčka
Hukvaldy a malou pozornost a pamětní list
dostanou příchozí od Obce Hukvaldy.

A teď něco málo z minulého roku. V roce
2003 se narodilo v naší obci celkem 15 dětí,
z toho 10 chlapců a 5 dívek. Plodnější byl
začátek roku, během prvních tří měsíců se
narodilo 9 dětí a z toho jen v únoru 4 (že by
následek měsíce lásky roku 2002?). Ovšem
podzimní měsíce zvyšování počtu obyvatel
v narozených dětech nepřály. Od září do
konce roku se narodily jen 2 děti.

Jaká jména dávali rodiče svým ratoles-
tem?

Krásné staré jméno aramejského původu
Tomáš se ve výčtu objevilo dvakrát. Zname-
ná „dvojče, blíženec“. Rodiče u nás volají na
chlapce tohoto jména Tome, Tomi, Tomčo,
Tomíku, ale i Tomku, Tomine, Tomášku, To-

moušku, Tomane… Chlapci s tímto jmé-
nem budou slavit jmeniny velmi brzy — již
7. března.

Dvakrát dali rodiče chlapcům i biblické
jméno Daniel hebrejského původu. Zna-
mená „bůh je můj soudce“. Doma jim říká-
me Dane, Danku, Danielku, ale i Danoušku,
Daňku. Velmi rozšířené je i na Slovensku,
Německu, Švédsku, Španělsku, Polsku,
Anglii. Nositelé tohoto jména slaví svátek
17. prosince.

Ostatní hoši se paní učitelce v budoucnu
nebudou plést, jejich jména se totiž objevu-
jí vždy jen v jednom vydání. Tak máme Vik-
tora, což znamená „vítěz“, slaví svátek 28.
července, v Rychalticích je Ondřej, který
slaví svátek v době poutě na hukvaldském
hradě. Další jména patří k módnějším — la-
tinské Dominik znamená „pánův“, svátek
4. 8., germánské Richard se vykládá jako
„mocný, tvrdý, silný vládce“, slaví se 3. 4.,
hebrejské Tadeáš se vykládá jako „chytrý,
rozumný“, jmeniny 30. 10. a poslední
z chlapeckých Leo je řeckého původu
a znamená „lev“. U nás je více znám jako
Leoš. Svátek slaví 22. 3.
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měte si na pomoc knihu „Jak se bude vaše
dítě jmenovat?“ od Miloslavy Knappové. Je
zajímavé se nechat poučit vývojem křest-
ních jmen, místem jejich původu, jejich vý-
znamem. Dočtete se i další zajímavosti.
Pokud knihu neseženete v knihkupectví,
pak ji dostanete k nahlédnutí v matrice na
každém obecním úřadě.

Přeji vám šťastnou volbu při jmenování
potomka a těším se na vás při dalším vítání
občánků.

Mgr. Bronislava Hyklová

Je světlo svíčky
při degustaci věcně
opodstatněné nebo je
to jen pro dekoraci?

Je to obojí. Jeden z mála
případů, kdy je
něco praktické
a krásné záro-
veň.

Světlo svíčky
vyzařuje zvláštní
kouzlo, jemuž se nedokáže nikdo ubránit.
Sdružující, útulné a přece současně slav-
nostní. Proto je světlo svíčky vhodné ke kul-
tivované degustaci vína. Kromě toho je
světlo svíčky šťastnou náhodou potřebné
zároveň při hodnocení vína. Není totiž pří-
hodnějšího světla k tomu, aby se posoudila
čirost, lesk a svítivost barevného odstínu
vína. Všude na světě přes veškerý technický
pokrok včetně neonových zářivek podrží
každý sklepmistr své víno nejraději proti
světlu svíčky, chce-li ho podrobit přísnému
optickému hodnocení.

Čím studenější je technizovaný svět
kolem nás, tím více budeme hodnotit svět-
lo svíčky. Přináší pocit pohodlí a blaha.
Právě to potřebujeme k posílení našich
srdcí. Jsem přesvědčen, že degustace vín
v záři svíček se vždy budou setkávat s na-
dšením.

(Z knihy Co nevíte o víně)
Jaroslav Zahrádka

Teď k dívkám. Pro každou z narozených
dívek v tomto roce zvolili jejich rodiče
jméno jedinečné. A tak máme Veroniku,
jméno řeckého původu, variantou tohoto
jména je Verona. A co znamená? „Nositelka
vítězství“. Říkáme ji Vera, Verunka, Veruška,
Verčula, Veruňák, Věruna Runa, Nika,
Ronka, Nička… a tak můžeme pokračovat,
fantazii se meze nekladou. Veronika je
jméno u nás velmi oblíbené, i když na Slo-
vensku možná ještě více. Slaví svátek 7.
února. Další z dívek narozených v loňském
roce v Rychalticích se jmenuje Karolína.
Jméno německého původu, jeho jiný tvar je
Karla, znamená „svobodná“. Můžeme ji
zvát různě. V některých zemích používají
na začátku písmeno C – Carolina — napří-
klad v Itálii. Jmeniny slaví 14. července.
Krásné jméno Vendula dostala další z dívek
z Rychaltic. Je to české jméno, původem
mužská domácí podoba je Václav nebo
Vendelín, Jak ji říkáme? Venda, Venduška,
Vendulína, Vendy… Vendulka běžná spíše
ve starší generaci má jmeniny 6. dubna. Na-
tálie, Natálka, Nata, Naty, Natuška… jméno
latinského původu, dnes u nás běžné. Od
března je pojmenována holčička z Rychaltic
a své první jmeniny oslavila 21. prosince.
Poslední z dívek narozených vloni dostala
jméno Viktorie. Znamení „vítězství“. Říká
se jí Viki, Víťo, Viktorko, Tori. Jmeniny osla-
ví 10. března.

Nastávající maminky, tatínkové, ale i ba-
bičky, dědové, tety a strejdové. Až budete
zvažovat jaké jméno dát svému potomkovi
nebo budete v této svým blízkým radit, vez-
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Aktuálně k reformě
veřejných financí (3)

Soubor schválených zákonů v rámci refor-
my veřejných financí se dotkne tou či onou
měrou každého z nás. V seriálu statí, ve kte-
rém pokračujeme i v letošním roce, chceme
poradit našim čtenářům, jak zareagovat na
některé změny, především daňové legislativy.

Jak uplatňovat částky
snižující daň z příjmů

I když toto číslo občasníku vychází
v únoru, čas (jako jediná spravedlivá veliči-
na?) neustále běží a tak se brzy dostane
k datu 31. března 2004, což je pro část obča-
nů datum, kdy musí nejpozději podat da-
ňové přiznání k dani z příjmů fyzických
osob.

Koho se daňové přiznání netýká
I když v zásadě většina příjmů poplatníků

podléhá režimu zdaňování, existují výjim-
ky. Tou prvou jsou příjmy vyňaté ze zdaně-
ní daní z příjmů fyzických osob, mezi které
patří příjmy z nabytí majetku v rámci resti-
tucí, příjmy získané dědictvím (některé ale
podléhají dědické dani) a přijaté úvěry
a půjčky. Pokud příjmy jsou předmětem
daně, může nastat pro poplatníka druhá
pozitivní možnost, že jsou od této daně
osvobozeny.

Největší skupinu mezi osvobozenými pří-
jmy tvoří finanční prostředky sociálního
charakteru. Spadají zde dávky a služby soci-
ální péče, podpora v nezaměstnanosti, ne-
mocenská, mateřská dovolená a starobní
důchody do měsíční výše 12 000 Kč. Dále
jsou osvobozeny náhrady škody poskytnuté
pojišťovnou (pokud nemají vztah k podni-
kání) a plnění z pojištění soukromých osob.
Nezdaňují se rovněž stipendia či různé do-
tace ze státního rozpočtu či rozpočtů niž-
ších stupňů samosprávy.

Některé příjmy, aby mohly být osvoboze-
ny, musí podstoupit tzv. časový test, kdy se
zjišťuje doba uplynulá mezi aktem jejich

koupě a prodeje. Jde o dva roky u příjmů
z prodeje rodinného domu a bytu, pět let
u chalup, chat a nebytových prostor a šest
měsíců u příjmů z prodeje cenných papírů.
Pokud je občan vlastnil minimálně uvede-
nou dobu a nejsou-li zahrnuty v obchod-
ním majetku firmy, daň neodvádí.

Osvobozeny od daně jsou rovněž příjmy
nahodilé, jednorázové (do 10 000 Kč, např.
z prodeje dřeva ve vlastním lese) u zaměst-
nance další příjmy (do 4 000 Kč), jakožto
i některé výhry (např. Sportka, i kdybyste
vyhráli 100 mil. Kč).

Dalšími příjmy, které poplatník daňově
neošetří, jsou příjmy zdaněné tzv. srážko-
vou daní (zvláštní sazbou daně). Tato daň je
také nazývaná daní vybranou u zdroje příj-
mu a jak již tento pojem napovídá, příjem
byl zdaněn tím, kdo jej poskytl. Poplatník
ho tedy obdržel v čisté výši po zdanění a sa-
mozřejmě jej nebude dále zdaňovat ani zo-
hledňovat v daňovém přiznání. Jedná se ze-
jména o příjmy z kapitálového majetku, kde
je daňová sazba 15 % (výnosy z vkladů na
vkladních knížkách, z obligací, z akcií
a z podílů na zisku z účastí na kapitálových
společnostech a družstev), určitý typ výher
(se sazbou 20 %), honoráře za příspěvky do
masmédií do 3 000 Kč u jednoho plátce
(10 %) a příjmy u „vedlejšího“ zaměstnava-
tele do 3 000 Kč měsíčně, pokud zaměstna-
nec nepodepsal prohlášení (sazba 15 %).

Konečně, o daně se nestará ani ten, který
měl v loňském roce „pouze“ příjmy od jed-
noho zaměstnavatele, a který výpočet roční
daňové povinnosti provede za něj.

A když musíte daňové přiznání podat?
I při tak nepopulární činnosti, jako je vý-

počet výše vlastních daní, může občan zažít
relativně příjemnou chvilku. Ta nastane,
když si poplatník od daňového základu
odečítá tzv. nezdanitelné části.

Tyto položky jsou v zásadě dvojího typu.
Jednak se jedná o částky striktně stanoveny
přesnou výši, jednak o částky, u nichž je sta-
noven strop jejich hodnoty.

Do prvé skupiny patří odpočet na poplat-
níka (38 040 Kč), na vyživované dítě (23 520
Kč), na manžela/lku, který nedosahuje ur-
čité výše příjmů (21 720 Kč), na invaliditu
(7 140, příp. 14 280, příp. 50 040 Kč) či pro
studujícího (11 400 Kč).

NNNNaaaaššššeeee    rrrraaaaddddyyyy
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Zatímco nezdanitelné minimum se od-

počítává prakticky každému občanovi (s vý-
jimkou starobních důchodců), byť by pra-
coval i jediný den v roce, další uvedené
částky se poplatníkovi daně započítávají
pouze za měsíce, ve kterých byla příslušná
podmínka splněna.

Druhou skupinu částek, které snižují da-
ňový základ, tvoří dary (včetně bezplatného
dárcovství krve, které má „daňovou hodno-
tu“ 2 000 Kč), úroky z úvěrů ze stavebního
spoření a hypotéční úroky a platby na pen-
zijní připojištění a na soukromé životní po-
jištění.

Úhrn darů, který lze odepsat ze základu
daně, musí mít minimální hodnotu 1 000
Kč (nebo 2 % základu daně), maximální
výše je deset procent daňového základu.

Maximální částka, kterou lze odečíst
z plateb na pojištění a připojištění, je 12 000
Kč, přičemž u penzijního připojištění se
jedná o úhrn příspěvků zaplacených po-
platníkem za loňský rok sníženého o 6 000
Kč. Životní pojištění musí splňovat dvě
podmínky: příslušná pojistná smlouva
umožní výplatu pojistného plnění až po 60

měsících od jejího uzavření, v době, kdy po-
platník již bude mít minimálně 60 let,
a musí se jednat o pojištění, které má v sobě
zahrnutou tzv. spořící složku (tzn., že této
podmínce nevyhovuje např. pojištění uza-
vírané pouze pro případ smrti).

Pokud všechny tyto výše uvedené odpo-
čitatelné položky uplatňuje zaměstnanec,
jejich zohlednění ve výpočtu daní provede
zaměstnavatel. Pracovník musí pouze mz-
dové účtárně včas na příslušné zdaňovací
období poskytnout potvrzení od příjemce
daru či potvrzení transfúzní stanice, kopie
pojistné smlouvy a potvrzení o zaplacených
platbách za loňský rok.

Jiná situace nastává při odpočtu úroků
zaplacených z hypotéčního úvěru, jakož
i úvěru poskytnutého stavební spořitelnou.
Tyto úroky mohou snížit daňový základ
u jedné domácnosti až o 300.000 Kč v jed-
nom roce. Zaměstnanec však musí podat
daňové přiznání typu „A“, podnikatel je
uvede v přiznání typu „B“ (viz schéma). Ne-
dílnou součástí těchto přiznání musí být
rovněž kopie pojistné smlouvy a potvrzení
o zaplacených platbách.

Schéma: Jak si snížit daňový základ o úroky ze stavebního spoření, hypoték a plateb
penzijního připojištění a životního pojištění

Potvrzení o zaplacených úrocích nebo splátkách

ZAMĚSTNANEC OSVČ

Mzdová účtárna Daňové přiznání typu B

jeden příjem zúčtování provede zaměstnavatel

více příjmů, hypotéka Daňové přiznání typu A

Pro celkový přehled uvádíme způsob prokazování všech odpočitatelných položek od zá-
kladu daně a platnost potvrzení.
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rozhodná okolnost způsob prokázání platnost potvrzení

nezletilé dítě ve společné občanský průkaz vlastní nebo trvale do dosažení zletilosti
domácnosti manželky nebo dětí starších

15 let, popř. rodný list

zletilé studující dítě 26 let potvrzení školy nebo učiliště na příslušný školní rok
ve společné domácnosti

zletilé dítě do 26 let věku, které potvrzení FÚ příslušného místu podle údaje o platnosti
se nemůže pro nemoc, apod. trvalého bydliště poplatníka na potvrzení
připravovat na budoucí povo-
lání ve společné domácnosti

dítě, je-li držitelem průkazu předložením průkazu trvale, není-li platnost průkazu
ZTP-A omezena

poplatník pobírá částečný rozhodnutí o přiznání důchodu „rozhodnutí“ trvale, „doklad“
nebo plný invalidní důchod a doklad o výplatě důchodu na příslušné zdaňovací období 

poplatník je držitelem průkazu předložením průkazu trvale, není-li platnost průkazu
ZTP-P omezena

poplatník splňuje podmínky potvrzení FÚ příslušného místu podle údaje o platnosti na
pro odečet na invaliditu, ale trvalého bydliště poplatníka potvrzení
nepobírá částečný ani plný inv.
důchod

poplatník se soustavně potvrzení školy nebo učiliště na příslušný školní rok
připravuje na budoucí
povolání studiem

dary, dárcovství krve potvrzení od příjemce daru, na příslušné zdaňovací období
potvrzení transfúzní stanice 

úroky z úvěrů ze stavebního kopie smlouvy a potvrzení „smlouva“ trvale, „potvrzení“ 
spoření, hypotéční úroky o zaplacených platbách na příslušné zdaňovací období

platby penzijního připojištění kopie pojistné smlouvy „smlouva“ trvale, „potvrzení“
a potvrzení o zaplacených na příslušné zdaňovací období
platbách

platby životního pojištění kopie pojistné smlouvy „smlouva“ trvale, „potvrzení“
a potvrzení o zaplacených na příslušné zdaňovací období
platbách

A co název seriálu 
Ve stati jsme se zabývali daněmi vyplýva-

jícími z loňských příjmů. Abychom dodrže-
li pojmenování našeho seriálu — Aktuálně
k reformě veřejných financí — uveďme
alespoň základní údaje, jak se změní daň
v letošním roce (i s tím nebezpečím, že vše
může být — díky politickým jednáním —
jinak):

• částka 3 000 Kč u „vedlejšího“ pracovního
poměru se zvyšuje na 5 000 Kč;

• zavádí se tzv. minimální daň pro podnika-
tele;

• zvyšuje se nezdanitelná částka na dítě na
25 560 Kč.

Jan Široký, e-mail: jsiroky@mmo.cz

Příště: Stát přeje „Na zdraví!“ aneb jak
přijít k 10 milionům
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Uzávěrka 2. čísla Hukvaldského občasníku roku 2004 bude 20. dubna 2004. Do doby
uzávěrky jednotlivých čísel nám prosím zasílejte své příspěvky, a to buď na Obecní úřad
Hukvaldy, kterékoliv člence redakční rady nebo na e-mail: karlakl@quick.cz.

NNNNeeeeppppřřřřeeeehhhhllllééééddddnnnněěěětttteeee

MALÍŘ–NATĚRAČ — firmaMALUCHA provádí: malířské a natěračské práce
❖ nátěry oken barvou HERBOL a OKNOL i jiných barev dle přání zákazníka ❖ nátěry radiátorů a teplovodního

potrubí ❖ nátěry dveří ❖ nátěry střech s horolezeckým vybavením ❖ nátěry fasád ❖ opravy a nátěry
lepenkových střech ❖ lakování nábytku, kuchyňských linek ❖ nátěry ocelových konstrukcí ❖ malování pokojů

a nanášení strukturových maleb ❖ nátěry okapů a okapových svodů¨❖ lepení polystyrénových stropních
podhledů a podlahových korků s nátěrem ❖ odstraňování starých maleb a tapet ❖ tenkovrstvé omítky

Firma poskytuje na tyto práce záruku

Nabídkové ceny (orientačně):
✿ nátěry oken s opálením dle potřeby 140 Kč/m2

✿ malování pokojů v bílé barvě 18 Kč/m2

✿ malování pokojů v barev. odstínech vč. válečku 23 Kč/m2

✿ nátěry fasád od 85 Kč/m2

Cena obsahuje práci vč. materiálu. Doprava zdarma. Těšíme se na vaši spolupráci
Malucha Petr

739 24 Krmelín, Okrajní 241, tel. 558 674 205, mobil: 603 777 182, 608 777 182


